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F E L H Í V Á S  
 
 

Legyen hasznos tagja civil szervezetének, sajátítsa el a 
pályázatírás és a forrásszerzés különbözı technikáit! 

 
A Röszkei Teleházat mőködtetı Röszkei Kaláka Egyesület lehetıséget 
kapott az Európai Unió által támogatott Grundtvig Tanulási Kapcsolatok 
munkaprogramjának keretében az „Aktív idıskorúak kompe-
tenciafejlesztése” címő projektben való közremőködésre. 
A nemzetközi pályázaton való részvételre a Magyar Teleház Szövetség 
választotta ki a civil szervezetet, és így együtt dolgozhat 2010-ben román, 
cseh, francia, litván, olasz, lengyel és török szervezetek munkatársaival. A 
Grundtvig program célja, hogy európai együttmőködési tevékenységek 
révén elısegítse a felnıttoktatás európai dimenziójának kialakulását, és 
ezzel támogassa a szakmától független, általános ismeretek oktatását, 
népszerősítse a felnıttkori tanulást, és hozzájáruljon az élethosszig tartó 
tanulás minıségének és hozzáférhetıségének növeléséhez. 
 

A projekt célcsoportja: 50 év feletti nık és férfiak, akik civil szervezetek 
tagjai, munkatársai vagy önkéntesei. 
 

A projekt fı tevékenységei: összesen 30 fı kompetenciafejlesztése 
oktatási és tréning kurzusokon keresztül. 
 

Jelentkezıket várunk az alábbi képzésekre: 
 

� 1. sz. tanulói csoport: 10 órás számítástechnika tanfolyam kezdık 
részére. Tervezett idıpontja 2010 április. Helyszín: Képzési és 
Konferencia Központ – Röszke 

 

� 2. sz. tanulói csoport: 40 órás számítástechnika tanfolyam, valamint 
24 órás projekt menedzsment és EU-s pályázatírói képzés. Tervezett 
idıpontja: 2010 május és szeptember, helye Képzési és Konferencia 
Központ – Röszke 

 

Minden jelentkezınek kérdıívet küldünk ki és ennek alapján választjuk ki a 
programban résztvevı személyeket.  
Jelentkezni lehet a Röszkei Teleházban március 5-ig.  
Elérhetıségek: ℡ 62/573-870; e-mail: telehaz@roszkenet.hu.  
 
 

Perlakiné Ács Mária 
 

 

V É R A D Á S 
 

2009. március 1-jén véradásra 
várunk mindenkit 11-15 óráig a 
mővelıdési házba.  
 

Kérünk mindenkit, akinek egészségi állapota 
megengedi, jöjjön el hozzánk és adjon vért! 
 

 

Kérjük, hozzák magukkal személyi igazolványukat és TB kártyájukat! 

 

SZJA 1 %-RA JOGOSULT  
SZERVEZETEK RÖSZKÉN 

 
Beretzk Péter Természetvédelmi Klub Egyesület  
Adószám: 18462391-1-06  
 

Röszke Község Egészségvédı Egyesület  
Adószám: 18463299-1-06  
 

Röszkei Kaláka Hagyományırzı és Teleház Közhasznú 
Egyesület  
Adószám: 18463323-1-06  
 

Röszkei Polgárır Egyesület  
Adószám: 19082428-1-06  
 

Röszkei Sportkör  
Adószám: 19082325-1-06  
 

Tehetséges Röszkei Tanulók Támogatása Alapítvány  
Adószám: 19085593-1-06  
 

Kérjük, támogassa adója egy százalékával településünk 
civil szervezeteit, melyek az elmúlt évben is kimagasló 
teljesítményekkel járultak hozzá Röszke fejlıdéséhez 

 

 

KÖNYVTÁRI HÍREK 
 

Új nyitva tartással várunk mindenkit 
megújult, szép és modern könyvtárunkba.  

2010. február 8-tól, hétfıtıl csütörtökig 9 órától 17 
óráig, pénteken 8 órától 16 óráig várjuk leendı és már 
beiratkozott olvasóinkat.  

 

A beiratkozás ingyenes, és a beiratkozási cédula kitöltése után 
bátran válogathatnak könyvtárunk állományában. Egyszerre 
három könyvet lehet kölcsönözni, három hétre, melyet még 
három alkalommal tudunk meghosszabbítani. A könyvtárunk 
könyvtárközi kölcsönzéssel lehetıséget biztosít mindazoknak, 
akik helyben, vagy a környékbeli könyvtárakban be nem 
szerezhetı könyvet keresnek. Az Országos Dokumentumellátási 
Rendszer tagjaként 27 könyvtár állományából tudunk válogatni.  
 

2010. március 8 – 22. között kötelezıen elıírt leltárt  kell 
végrehajtanunk, így két hétre sajnos be kell majd zárnunk a 
könyvtárat.  
 

„Az ember a könyvtárban egy nagy tıke jelenlétében érzi magát, 
amely kiszámíthatatlan kamatokat osztogat nesztelenül.” 

(Johann Wolfgang von Goethe) 
 

Szekeresné Ábrahám Gyöngyi 
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Nyugdíjas Ki-Mit-Tud 
 
 
 

A III. Szegedi és Szeged-kistérségi Nyugdíjas Ki-Mit-Tud 2009-ben 
került megrendezésre. Erre a megmérettetésre két nagyon aktív 
nyugdíjasunk jelentkezett, és mint ahogy már a Suttogó hasábjain keresztül 
olvashatták, mind a ketten bejutottak a középdöntıbe. Ez nagyon nagy 
eredmény, hiszen mind szóló ének, mind vers és prózamondó kategóriában 
több mint harmincan indultak. Örömömre szolgál az, hogy 2010-ben is már 
az év legelején a vers és prózamondó kategóriában nagy sikert értünk el, 
hiszen Trényi Pálné Annuska néni továbbjutott a döntıbe. A zsőri tagjai 
úgy döntöttek, hogy tizennégy vers és elıadó közül hét versenyzı képviseli 
2010 március 10-én ezt a nagyon szép, hihetetlen átélést követelı mőfajt. 
Bár Annuska néni már a döntıbe jutott, de van még egy versenyzınk, Paja 
Imréné Gizi néni, akiért 2010. február 5-én izgulhatunk. İ szólóének 
kategóriában képviseli majd településünket, községünk idıseit. Én mind a 
két versenyzınek nagyon sok sikert kívánok, és nagyon drukkolok nekik. 

 
Szekeresné Ábrahám Gyöngyi 

 
 

MŐKÖDİ 
 

2010. február 15.: vegyes áruk vására 9-12 óráig a mővelıdési ház 
nagytermében. 
2010. február 17.: mágnes terápiás termékbemutató a mővelıdési házban 
10 - 12 óráig. 

2010. február 19: vegyes áruk vására 9 - 12 óráig a mővelıdési házban. 
2010. március 4: vegyes áruk vására a mővelıdési házban 9 -11 óráig. 

 
 

VOLT EGYSZER EGY MOZI RÖSZKÉN  
 
Az 1950-es években még csak a fal síkjáig ért a színpad a Petıfi Sándor Kultúrotthonban. A bordó 
színő, alján aranyrojtos, súlyos színházi függöny fölött a színpad homlokán ott díszelgett a Petıi 
idézet, imigyen, idézıjelek közé zárva: „A néppel tőzön vízen át” 
Fáradt olajtól feketéllı, frissen másolt olajos padlón, gyalult deszkából ácsolt, okkersárgára festett 
hosszú, nehéz lócák sorjáztak a nagyteremben ülıhely gyanánt. Ez volt az összes kényelem.  
Mivel a nemzeti ünnepek majdhogynem kötelezıen elıírt megünneplésén kívül jóformán csak a 
lakodalmak és a bálozás, s évente két-három egyéb kulturális rendezvény (énekesek, bővészek, 
zsonglırök, vándorcirkuszosok, színjátszók részvételével) jelentették a kikapcsolódást, egy-egy 
alkalommal igen szépszámú publikum összejött a kultúrban. Mert akkor csak ezzel a névvel illeték 
az itt lakók a mővelıdés otthonát. Havonta legalább egy vagy két alkalommal rendeztek bált. Az 
engedély általában éjfél után egyig szólt, de gyakran megtörtént, hogy a vigadozók bezárták a 
fıbejárati ajtót, az elıtérben leoltották a villanyt, becsukták a nagyterem ablakait, behúzták a 
sötétítı függönyöket és hajnalig mulatoztak. Ha rendbontás nem történt, a hatóság s az illetékesek 
szemet hunytak az esemény fölött. A szegedi Vasutas Kultúrotthon – közismertebb nevén Kapca -, 4 
tagú zenekara húzta a talpalávalót. Alsóvárosról és Mihálytelekrıl is lejártak bálozni a fiatalok. A 
legények bizony olykor-olykor addig kakaskodtak, hogy egymásnak rontottak röszkeiek és 
mihálytelkiek. Ha vér is csordult - mert ez is megesett-, bizony egy-két hónapra a hatóság betiltotta 
a mulatozást.  
Az ittlakók tájékoztatása, elméjének csiszolgatása céljából az ötvenes évek közepétıl eleinte még a 
kisteremben egészségvédelemmel, mezıgazdasággal, növényvédelemmel kapcsolatos filmeket 
adtak. Vér István volt az elsı mozigépész. Késıbb a Mokép forgalmazásában keskenyvásznú 
mozifilmeket is vetítettek, de már a nagyteremben, jóval nagyobb vászonra. Mivel egy gép volt a 
gépházban, a híradó és az elızetes után szünet következett, amíg a gépész visszacsévélte a filmet, s 
föltöltötte az újabb tekercset. És még két-három szünet volt, mert egy mozifilm legalább három 
darab 600 m-es tekercsbıl állt. A gyerkıcök nagyon szerették és már várták a szüneteket, mert Dr. Ábrahám Gyula bácsi testvére, Ilus nıvér büféjében 
újabb adag ricát, tökmagot, zizit, dunakavicsot, fruttit, Balaton szeletet, karamellát lehetett venni, s még Bambi is volt, csatos üvegben, narancs és meggy 
íző a nagy szomjúság csillapítására. Annyira népszerő lett a mozizás, hogy a Moziüzemi Vállalat 1960-ban és 61-ben költséges átalakítást hajtott végre a 
gépházban és a nagyteremben. A nézıtérre háttámlás, billenıszékek kerültek. A gépházból vezérelt motoros szélesvásznat szereltek a színpad fölé. Új 
erısítı berendezést, két xenon izzós, nagy teljesítményő vetítıgépet helyeztek üzembe a gépházban. Az így kialakított Új Élet Filmszínházban eleinte 
hétfın, csütörtökön, szombaton és vasárnap is volt elıadás. Vasárnap délelıtt a gyerekeknek matiné. Ezt az akkor nagyon korszerőnek számító technikát 
már Papp István kezelte, aki sorkatonaként a kiskunhalasi határır kerületnél és a déli határszakaszon egyedüli mozigépészként 16 mm-es kisgépével 
gyakran megjelent a halasi tisztiklub, valamint Kübekháza, Klárafalva, Kisszéksós és a röszkei ırs katonáit szórakoztatni. A röszkei általános iskolában 
Bakacsi Géza igazgatása alatt karbantartó mindenesként dolgozott és az iskolában is vetített oktató filmeket. A röszkei mozi az elsı egy-két évben nagyon 
látogatott és népszerő volt, hiszen pár hét késéssel már itt is vetítették az akkori legújabb sikerfilmeket. A község elöljárói is idejártak mozizni. A frissen 
ideköltözött Vereczkey doktorék, a postamester és családja, de még Boris István plébános is többször beültek egy-egy filmet megnézni. Ezidıtájt már 
Talpai Panni néni volt a büfés és a jegykezelı is. A TV megjelenésével és elterjedésével egyre csak fogyott a nézıközönség. Már csak szombaton és 
vasárnap volt filmvetítés. Papp Istvántól Hosszú Szilveszter, Szőcs József és Babarczi Béla hiába sajátították el a mozigépész tudományt, a mozinak 
lassan Röszkén – a többi apró településhez hasonlóan-, a napja leáldozott. Néhány hétig a kultúrház személyzete mozi elıadás után saját zsebébıl pótolta a 
bevétel kiesést, hogy a fenntartáshoz a szükséges minimum meglegyen és a Moziüzemi Vállalat ne szüntesse meg a mozit, de annak életbenmaradását már 
ez sem tudta megmenteni. 1990. decemberében volt utoljára Röszkén filmvetítés. 
 
 
 

Turucz József 
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POLGÁRMESTERI  ROVAT 
 

Az elmúlt hetek legfontosabb történése az évi rendes 
Közmeghallgatásunk volt január 27-én, melyrıl részletes ismertetıt 
olvashatnak újságunkban. Összességében elmondható, hogy a 
lakosság részérıl építı jellegő kritikák és kérések is 
megfogalmazódtak a dicsérı szavak mellett. Természetesen ahol 
lehetıségünk lesz rá, figyelembe vesszük a kéréseket, sokszor nem 
csak az önkormányzaton, hanem számos rendeleten és törvényen 
múlik - mely elıírja számunkra is a kötelezettségeket -, hogy tudjuk-e 
teljesíteni a kérést. Igyekszünk mindig a lakosság szempontjait 
érvényesíteni, a röszkeiek terheit jobb esetben enyhíteni vagy az elızı 
évihez képest legalább szinten tartani.  
A szolgáltatók díjaiban (víz, csatorna és hulladékszállítási 
szolgáltatás) az inflációs hatások és a megemelt ÁFA hatásait 
figyelembe véve kerültek meghatározásra a díjak. Az ivóvíz és 
csatorna szolgáltatások díjai kis mértékben, a hulladékszállítás díja az 
ÁFA változás hatásaival együtt közel 15%-al emelkedik 2010. évben. 
Minden résztvevınek szeretném megköszönni, hogy megtisztelt 
jelenlétével és hozzászólásaival, kéréseivel, esetleges kritikáival 
hozzájárult ahhoz, hogy ebben az évben is a lakossági igényeknek 
megfelelıen tervezzük és végezzük munkánkat. 
Jómagam átfogó tájékoztatást adtam 2009 év gazdálkodásáról, melyet 
pozitív értékkel zártunk, tehát mőködésünk, az intézmények 
finanszírozása mindig kiszámítható és biztonsággal teljesíthetı volt. 
Ez nem kis dolog manapság, hiszen egyre sőrőbben hallunk elrettentı 
híreket önkormányzatok ellehetetlenülésérıl, esetleges csıdközeli 
helyzetérıl….    
A tájékoztatóban három év (2007, 2008, 2009) adatait hasonlítottam 
össze, hiszen számokkal lehet legcélszerőbben és közérthetıen 
bemutatni gazdálkodásunkat. A tervezett gazdálkodásunk mellett 
legnagyobb sikerként említettem, hogy 2009 évben mőködési hitel 
felvételére nem került sor önkormányzatunknál, úgy, hogy 
mindemellett fejleszteni is tudtunk, közel 103 millió forint értékben.  

2010 évre terveink között szerepel a megkezdett fejlesztéseink 
biztonságos, finanszírozott befejezése és a szolgáltatásaink szinten 
tartása. Dologi kiadások tekintetében nem tervezhetünk többet a 2009. 
évi összegnél, komoly takarékossági szempontok betartása mellett 
szigorú gazdálkodásra készülünk. 
Röszke Község Önkormányzat Képviselı-testületének a 2010. évi 
költségvetés összeállítási szempontjainak meghatározása során az 
alábbi kiinduló feltételeket kell szem elıtt tartani: 

� az önkormányzat által ellátandó feladatok volumene nem 
változik, 

� a normatív bevételeink csökkenek (sajnos jelentısen 
csökken pl. a külterületi lakosságszám alapján biztosított 
normatíva is), vannak olyan feladatok (pl. közmővelıdési 
feladat), amelyet az állam egyáltalán nem támogat, 

�  ugyanakkor a felhalmozási bevételek (fejlesztéseink) 
nagyságrendjét a folyamatban lévı beruházási pályázatok 
meghatározzák, itt is teljesíteni kell! 

� a 4,1 %-os várható 2010. évi átlagos infláció, illetve az 
áfakulcs 2009. évi  emelkedése a mőködési költségszintet – 
a szigorúbb finanszírozási szabályok és feltételek mellett is 
- megemelik, 

� az elızı pontokban leírtak hatására az önkormányzat 
tervezett mőködési hiánya nem haladhatja meg a 2009. évi 
elfogadott hiányösszeget.  

Kutya nehéz év lesz, ezt úgy hiszem nem csak az önkormányzat, 
hanem a családjaink, mi, mindannyian érezni fogunk….  
Mindemellett, azért én azt mondom, fontos a pozitív gondolkodás, a 
szakértelem, a jóindulat, az, hogy törekedjünk a jóra településünk, 
mindannyiunk érdekében. Remélem, e szempontokat érvényesíteni 
tudjuk 2010 évben is, Röszke és az itt élı családok érdekében. 
 

Borbásné Márki Márta 
polgármester 

 

 
A RÖSZKEI ÁLTALÁNOS ISKOLA FELÚJÍTÁSA, 

VALAMINT AZ ÉLETHOSSZIG TARTÓ TANULÁS FELTÉTELEINEK MEGTEREMTÉSE 
 
Ahogyan az iskola tanulói is az elmúlt hetekben kaphatták meg félévi értékelı bizonyítványukat, úgy mi is nagyjából félidıben járunk az 
Általános Iskola felújítását tekintve. Bár a félévértékelı attól függ, hogy honnan nézzük a kezdeteket! 
 

Igen, ez itt a kulcs, hiszen az iskolánk felújítása egy réges-régen elkezdıdött folyamat eredményeként valósulhat meg. 2007. februárjában 
az Önkormányzat Képviselı-testülete egy dokumentumban lefektette azokat a településfejlesztési irányvonalakat, amelyek mentén 
átgondolt, elıkészített fejlesztési tervek valósulhatnak meg. Az egyik fı célkitőzés volt az Általános Iskola felújítása, bıvítése. 2007. 
áprilisában kötött szerzıdést Önkormányzatunk az F és E Klasszik Bt. tervezı irodával, akik közel egy év alatt, megtervezték szép új 
iskolánkat. Ekkor még pályázatról nem lehetett beszélni, de ez abban a pillanatban kevésbé volt fontos, hiszen az volt a célunk, hogy egy 
jól átgondolt tervet készíttessünk, hogy azt majd a megfelelı alkalommal pályázattá alakítsuk. 2008. januárban adtuk be pályázatunkat a 
fejlesztésre vonatkozóan, ahol a 210 versenyzı között bekerülhettünk az élvonalba! Úgy vélem ez igen szép teljesítmény! Majd, bár 
elkészíttettük a kiviteli terveket, lebonyolítottuk a közbeszerzést (4,5 hónapot vett igénybe) a támogatási szerzıdést csak 2009. július 30-
án kötötték meg, a kivitelezés pedig augusztusban kezdıdött meg ténylegesen. 
Nos, ennek az igen hosszadalmas folyamatnak egy állomásán vagyunk mi most! Az elsı cseréptörés óta valóban félév telt el, de a fentebb 
leírtak alapján már 3 éve azon dolgozunk, hogy a kitőzött céljainkat megvalósítsuk! 
Mindezeket azért tartom fontosnak leírni, mivel többen úgy látják, hogy ezek a munkálatok nagyon nehézkesen haladnak! Szeretnék kiállni 
a kivitelezı(k) mellett, mert nagyon lelkiismeretesen látják el munkájukat, tudják és tisztában vannak vele, hogy milyen nagy felelısség 
iskolát építeni. Valóban, azonban azzal egyetértek, hogy a jelenlegi munkálatok látványban nem sokat nyújtanak, de ha kitavaszodik, 
ígérem küllemében is megszépül az épület! 
 

Ami pedig a legfontosabb, hogy az idı múlása mindig attól függ, hogy honnan nézzük a kezdeteket! Nekem az elmúlt 3 év gyorsan eltelt 
és remélem a következı fél év elegendı lesz arra, hogy mindenki megelégedésére alakuljon, formálódjon iskolánk. 
 

Molnárné Vér Ágnes 
 
 
 
A projekt az Európai Unió támogatásával, az Európai 
Regionális Fejlesztési Alap társfinanszírozásával valósul meg. 
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Önkormányzati Hírek  
 

Röszke Község Önkormányzat Képviselı–testülete közmeghallgatást 
tartott településünk lakosai számára 2010. január 27-én a Petıfi Sándor 
Mővelıdési Ház nagytermében. Tájékoztatót kaptunk a 2009-es év 
tevékenységeirıl, 2010. év terveirıl, valamint részletes beszámolókat 
hallhattunk a településen mőködı szolgáltatóktól, intézményektıl és az 
önkormányzattól is. 
A településünk intézményei részérıl szép számmal jelentek meg az 
érdeklıdı dolgozók, a lakosságot lehet, hogy elrettentette a nagy hideg, a 
megszokottnál kevesebben jelentek meg a programon (a HTV mősorában 
összefoglalót láthatnak a közmeghallgatásról). 
Elıször Árgyelán Péter, a Tisza Volán szegedi területi igazgatója arról 
beszélt, hogy milyen nyertes pályázataik vannak a Közösségi Közlekedés 
programban, s ennek köszönhetıen milyen fejlesztéseket tudnak 
megvalósítani az elkövetkezı idıszakban. Röszke viszonylatában 
háromszor is módosítottak a menetrenden a lakosság igényeinek 
figyelembe vételével, s ennek köszönhetıen a diákok mára már hosszas 
várakozás nélkül juthatnak haza Mórahalomról. Újabb panasszal nem 
éltek feléjük a lakosok, de ha jelzést kapnak, igyekeznek a 
kompromisszumos megoldásra. Lakossági felvetésben szóba került a 
felvégiek buszközlekedésbıl való kirekesztıdése, melynek megoldása a 
szabályoknak megfelelı buszforduló megépítése nélkül nem lesz 
lehetséges. Problémaként merült fel a hétvégenként túlzsúfolt járatok 
mentesítı buszokkal való kiegészítése, hogy a Vajdaságba haza és 
visszautazó diákok mellett a röszkeiek is kényelmesen tudják igénybe 
venni a szolgáltatást. Árgyelán Péter elmondása szerint, ha meglesznek a 
konkrét buszjáratok adatai, akkor keresnek erre is megoldást. Egy 
hozzászóló a IV. körzetben megépülı új buszforduló és megálló helyével 
volt elégedetlen, de itt a jelenleg hatályos szabályzórendszer és a pályázati 
rendszer nem tesz lehetıvé módosítást, tudtuk meg polgármester 
asszonytól. 
Lukács Attila  a Szegedi Környezetgazdálkodási Nonprofit Kft. 
Környezetgazdálkodási divízió vezetıje beszámolt a sikeresen lezárult 3 
milliárd Ft összértékő rekultivációs pályázatról, melyet 2012-ig kell teljes 
terjedelmében befejezni. 2010. február 10-ig az érintett 26 településnek 
alá kell írni a dokumentumokat, majd ezt követheti a közbeszerzési 
eljárás. Településünk hulladéklerakóján (szeméttelep) 27.000 tonna 
hulladék van jelen pillanatban, melynek rekultiválása, homokkal befedése, 
erdısítése 67 millió Ft-ba fog kerülni. Ez maga után vonja majd a talajvíz 
folyamatos figyelését és vizsgálatát is az elkövetkezendı években. A 
tavalyi esztendıben 200 tonna szemetet szállítottak be a röszkeiek a két 
éve mőködı hulladékudvarra. Itt hívta fel Lukács úr a lakosok figyelmét 
arra, hogy a hulladékudvart igénybe vevıknek a személyi azonosságukat 
igazolniuk kell. Lakossági kérdésként merült fel, hogy aki nem lakja a 
tanyavilágban a házát, annak miért kell hulladékszállítási díjat fizetni. 
Polgármester asszony ismételten elmondta, már hosszú ideje lehetıség 
van arra, hogy méltányosságra hivatkozva kérhetik az idısek, egyedül 
élık, gyermeküket egyedül nevelık az önkormányzat hozzájárulását a díj 
fizetéséhez, akik pedig életvitelszerően nem lakják a tanyai ingatlant 
szüneteltetést kérhetnek a szolgáltatótól, ebben az esetben nem kell 
hulladékszállítási díjat fizetni. Belterületen, a törvény szerinti kötelezı 
szolgáltatást mindenkinek igénybe kell vennie, de itt is lehet kérelmezni 
méltányosságot, melynek feltételeit önkormányzati rendelet határozza 
meg. Megvizsgálásra kerül, hogy van-e realitása a jövı évtıl a 
külterületeken a havi egyszeri hulladékszállítást igényelni. Polgármester 
asszony a szelektív győjtés fontosságáról is beszélt, mely hosszú távon 
megnyugtató módon rendezi a veszélyes és újra feldolgozható hulladékok 
elhelyezését, ártalmatlanítását. A lakosok a fóliaházak nylonjainak 
begyőjtésére legalább évi kettı alkalmat is igénybe szeretnének venni. 
Általános iskolánk igazgatója itt hívta fel a figyelmet arra, hogy már két 
éve az iskolai papírgyőjtéskor a lakossági nylont is begyőjtik. A befolyt 
összeget pedig az iskolai diákönkormányzat használhatja fel.  
Terhes Csaba a TMV Kft. ügyvezetı igazgatója az üzemeltetéssel 
kapcsolatban megemlítette, hogy sikeres évet zártak a kisebb 
üzemzavarok ellenére is. A vízmő környékét talajrendezéssel, kerítés 
felújítással esztétikusabbá tették. A jelentıs lehullott csapadék miatt 
sokkal többször kellett az aknákat szivattyúzni, de nemcsak a talajvíz, 
hanem a rosszul tisztított árkokból visszaszivárgó vizek miatt is. Ennek 
ellenére csak kisebb idıszakos szennyvíz szolgáltatási akadályoztatás állt 
fent. Az új szoftverükkel az elkövetkezı idıszakokban már egy újfajta 
elszámolási számlát fognak kapni a lakosok. Kérdésként merült fel 
ivóvizünk valós arzén tartalma. Terhes úr kijelentette, hogy az EU 
szabványok szerint ezeket az értékeket csökkenteni kell az ivóvíz javító 
program keretében. Mivel az elsı határidıt országos szinten nem tudták 
betartani sehol sem, központilag határidı módosítást kért Magyarország 
az EU-tól. Ennek ellenére nyugodt szívvel kijelenthetjük, hogy teljesen 

egészséges az ivóvizünk. Országos viszonylatban kevés olyan település 
van, ahol a hálózatot nem kell klórral fertıtleníteni, mert az csíra és 
baktérium mentes, így nem kell klórozni a vizünket. Felvetésként szóba 
került, hogy miért nincs még mindig vezetékes ivóvíz, vagy legalábbis 
közkút, közkifolyó a IV. körzetben. Polgármester asszony elmondta, a 
hálózat kiépítése olyan nagy anyagi kötelezettséget vonna a tanyai 
lakosokra, melyet sokan nem tudnának felvállalni. Viszont a közkifolyó 
létesítésére keresni fognak megoldást, önkormányzati kezdeményezésre a 
szolgáltató közremőködésével.  
Fülöpné Kiss Ibolya tagintézmény vezetı beszélt az ÁMK által 
mőködtetett bölcsıdérıl és óvodáról. Kiemelte, mennyire kedvezıen áll a 
költségvetés a minıségi fejlesztésekhez. A bölcsıdében a két csoport 30 
kisgyermeket, az óvodában 5 csoport 115 kisgyermeket fogad. Itt 
játékkal-mesével nevelik a csöppségeket. Nagyon jó kapcsolatot tartanak 
fenn a civil szervezetekkel és a társintézményekkel. Anyagi kondícióikat 
pályázatokkal próbálják kiegészíteni. A külsı fejlesztések helyett a 
pedagógiai továbbképzésekre fektetnek nagyobb hangsúlyt.  
Kónya Tünde a Szociális Szolgáltató Központ munkájáról beszélt, mely 
tavaly ünnepelte fennállásának 10. évfordulóját. 2007-tıl kistérségi 
intézményként üzemelnek, és összesen 12.000 embert látnak el négy 
településen, mindössze 40 fıvel. Szakfeladataik is szaporodtak. Tavaly 
502-en keresték fel Röszkén a családsegítı dolgozóit valamilyen 
problémával. A gyermekjóléti szolgálathoz 24 éves korig tartoznak a 
fiatalok, s hatósági jogkörüknél fogva sajnos 21 kamaszt már védelembe 
vettek, 80 gyermeket pedig az alapellátásba helyeztek. A közkedvelt 
étkeztetést és házi segítségnyújtást nagyon sokan veszik igénybe. A 
kihordott ebédek száma a tavalyi évben 17533 volt, a gondozási órák 
száma pedig meghaladta 8064-órát. A régi személyautó és tehergépkocsi 
helyett, két új Suzuki Ignis személygépkocsival igyekeznek megoldani a 
napi szállításokat, s már ezekkel vihették ki karácsonykor az 
ajándékcsomagokat is az idıseknek. 
Szekeresné Ábrahám Gyöngyi a Petıfi Sándor Mővelıdési Ház és 
Községi Könyvtár igazgatója képes összeállításban is ízelítıt adott a 
2009-es év eseményeirıl. Munkájukat 5 fıvel végzik jelen pillanatban. Az 
iskola építése idejére két osztályt fogadtak be termeikbe. Sok és változatos 
programot adnak a röszkei lakosoknak. Új oktatóval, Ficzere Judittal 
folyik tovább helyben a néptánc oktatás a Rózsabimbó tánccsoportban, a 
Vadrózsa tagjai viszont a szegedi központban folytatják táncóráikat. A 
mazsorett és társastáncoktatáson alkalmanként 30 kisgyermek vesz részt. 
Ezen kívül heti rendszerességgel van hastánc, babaklub, İszirózsák 
nyugdíjas klub és Hagyományırzı nyugdíjas klub összejövetel. Nyertes 
pályázataikkal több belsı korszerősítésre is lesz lehetıségük az 
elkövetkezı idıszakban. A felújított könyvtárba pedig továbbra is várják 
az olvasni szeretı röszkeieket.  
Vlocskó Mihály igazgató beszámolt a nagy átalakuláson keresztül menı 
iskoláról, az osztályok sikeres elhelyezésérıl több helyszínen. A külsı 
megújuláson túl tartalmi megújításban is részt vesznek, melynek 
eredményeképpen egy új, hatékonyabb tanítási módszerrel, annak 
alkalmazásával, valamint az eszközfejlesztésekkel együtt, 
kulcskompetenciákat vesznek át és majd alkalmaznak. Az országos 
versenyeken diákjaik minden esetben tisztességesen helytálltak, és méltón 
képviselték településünket. Hagyománnyá vált eseményként megemlítette 
a Betlehemezést, mely nagy érdeklıdésnek örvend a lakosok körében. 
Alapfokú nyelvvizsgára való felkészítés továbbra is folyik, öt diák megint 
sikeresen levizsgázott. A továbbtanulási arány 100%-os, a jelentkezıket a 
legelsı helyen megjelölt iskolába vették fel. Az úszásoktatás továbbra is 
bevált gyakorlatként folyik, a gyerekek szállítása külön kisbusszal 
történik. A költségeket a szülık és az önkormányzat közösen fedezi. 
Görkorcsolya oktatás heti egy, foci heti kettı, tömegsport heti öt 
alkalommal van a sportcsarnokban. Mővészeti képzés, zeneoktatás a 
Mórahalmi Mővészeti Iskola tanáraival történik, társintézményi 
kapcsolataikat pedig folyamatosan fejlesztik.  
Borbásné Márki Márta  polgármester asszony, tájékoztatót adott az 
önkormányzat 2009. év mőködésérıl, valamint a 2010-es év 
költségvetésérıl, a tervezett fejlesztésekrıl egy látványos és jól követhetı 
kivetítı segítségével.  
Dr. Schmidt József jegyzı a közüzemi díjak és a helyi adó mértékének 
2010. évi alakulásáról tájékoztatta a jelenlévıket. 2010. évben, az elızı 
évek jó gyakorlatának megfelelıen nem emelkednek a helyi adók 
településünkön. Lakossági felvetésként, arra kérték a jegyzı urat a röszkei 
gazdák, hogy hívjon össze egy olyan fórumot, ahol a Vadásztársaság 
képviselıivel az évtizedek óta húzódó megoldatlan problémáikat 
orvosolni tudják. Ebben Csonka Imre képviselı is felajánlotta a segítségét. 
 

Barnáné Szabó Tünde 
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LAKOSSÁGI TÁJÉKOZTATÓ 
 

TISZTELT RÖSZKEI VÁLASZTÓPOLGÁROK! 
 
A Magyar Köztársaság Elnöke, Dr. Sólyom László 
köztársasági elnök a 2010. évi országgyőlési képviselık 
választásának 1. fordulóját 2010. április 11., második 
fordulóját 2010. április 25. napjára tőzte ki. Az alábbiakban a 
választópolgárok nyilvántartásba vételi szabályairól 
tájékoztatom Önöket. A szavazásnapi teendıkrıl a Falusi 
Suttogó következı számában, valamint a település több 
pontján kifüggesztett hirdetı plakátokon teszek tájékoztatást 
 

A választók nyilvántartása a 3/2010.(I.22.) ÖM rendelet 
alapján 

 
1. § (1) A névjegyzékbe történı felvételrıl szóló értesítıt az 
ajánlószelvénnyel együtt 2010. február 8. és február 12. között 
kell megküldeni a választópolgároknak. 
(2) A névjegyzéket 2010. február 10-tıl február 17-ig 
közszemlére kell tenni.  
(3) A névjegyzékbıl való kihagyás, törlés vagy a névjegyzékbe 
való felvétel miatt 2010. február 10-tıl február 17-én 16.00 
óráig lehet kifogást benyújtani. 
(4) A külképviseleti névjegyzékbe való felvételt a választópolgár 
a lakcíme szerint illetékes helyi választási iroda (a továbbiakban: 
HVI) vezetıjétıl (az érintett település jegyzınél) 2010. március 
19-én 16.00 óráig kérheti. 
(5) A külképviseleti névjegyzékbe felvett választópolgár 2010. 
március 19-én 16.00 óráig módosíthatja annak a külképviseletnek 
a megnevezését, ahol a választójogát gyakorolni kívánja, vagy 
kérheti törlését a külképviseleti névjegyzékbıl és visszavételét a 
lakcíme szerinti névjegyzékbe. 
… 
(7) Igazolást - a választás elsı és második fordulójára egyaránt 
- személyesen vagy meghatalmazott útján legkésıbb 2010. 
április 9-én 16.00 óráig, ajánlott levélben pedig úgy lehet kérni, 
hogy az legkésıbb 2010. április 6-án megérkezzen a HVI-hez. 
Igazolást - a választás elsı és második fordulójára is - 
legkésıbb 2010. április 9-én 16.00 óráig lehet kiadni. 
(8) A HVI vezetıje 2010. április 8-án 16.00 óráig - a kiadott 
igazolás bevonásával egyidejőleg - kérelmére egy alkalommal 
visszaveszi a névjegyzékbe azt, akit igazolás kiadása miatt onnan 
törölt. 
(9) A módosított névjegyzék 2010. április 9-én 16.00 óráig és 
április 23-án 16.00 óráig tekinthetı meg a polgármesteri 
hivatalban. 
(10) A névjegyzéket 2010. április 10. után lakcímváltozás miatt 
nem lehet módosítani  
 
 
Röszke, 2010. február 1. 
 

Dr. Schmidt József jegyzı 
a HVI vezetıje 

 

 
MEGJÖTTÜNK!

 

Kedves Csongrád megyei polgárok! 
 
„Gyors lábon rohan az idı.”  Különösen 
érezzük ezt a rohanást, amikor feleszmélünk, 
hogy még alig kezdıdött el az új év, máris 
hetek, sıt, hónapok teltek el belıle. Pedig az 
új évet senki sem veszi félvállról, az mindig 
az elhatározások, a remények éve, a reményé, 
hogy egy kicsit jobb lesz.  
 

Kettıs érzés van bennem. Egyrészt a megyei 
önkormányzat elnökeként látom, tudom, 
ennél nehezebb esztendı évtizedek óta nem 
várt  a magyar családokra, a helyi 
közösségekre, a településekre, a magyar 
közigazgatásra és ránk , Csongrád 
megyeiekre.  
Másrészt viszont érzem, mert benne van a levegıben, hogy országunkban 
olyan horderejő változások készülıdnek, amelyek új irányt szabnak a 
Kárpát-medencei magyarság életének. Idén valami elkezdıdik, aminek 
köszönhetıen ez a nemzet erısebb lesz. Hiszem, komoly munka vár a 
tenni akaró magyar polgárokra, mert hosszú évek lemaradását, egy 
helyben topogását kell majd behozni!  
 

Egy régi mondás szerint „a nehézségeket nem kerülheted el, de 
legyızheted”. Ez pontosan így van velünk, Csongrád megyeikkel is. Mi 
sem kerülhetjük el a nehézségeket, hiszen a milliárdos kormányzati 
megszorítások miatt már szinte évek óta csak a túlélés lehet a célunk. 
Ennek ellenére a Csongrád Megyei Önkormányzat az elmúlt években is 
igyekezett ott segíteni, ahol tudott: Röszkén a község vezetésének 
segítettünk pályázni közel 1 millió forinttal, játszóteret fejlesztettünk 
több mint 1,5 millió forintból és civil, illetve polgárır szervezetek 
mőködését, feladatellátását is támogattuk, majd félmillió forinttal.  
 

Idén azonban már ennél sajnos jóval sötétebb a helyzet. A szocialista 
kormány költségvetési megszorításai miatt még a megyei intézményeinket 
is csak nagy nehézségek árán leszünk képesek mőködtetni. Az elvonás 
olyan döbbenetes mértékő, hogy a kiesı bevételünk ellensúlyozását a 
kiadási oldal csökkentésében a szentesi, a makói, és a pusztamérgesi 
középiskolák, valamint a levéltári hálózat azonnali bezárásával 
érhetnénk el. Ilyen radikális lépésre azonban a kormányzat nem 
kényszeríthet bennünket, még a drasztikus elvonás révén sem! Nem 
zártunk be eddig sem intézményeket, és ezután sem fogunk! 
Közgazdászként hiszek a számok erejében, fontosságában, de most érzem, 
az iskoláink, kórházaink, szociális otthonaink, kulturális intézményeink 
csak a közösségért tenni akaró polgárok kitartásának köszönhetıen 
maradhatnak talpon. Köszönöm ezt az áldozatvállalást, és azt kérem 
Önöktıl, Csongrád megyei polgároktól, hogy az elıttünk álló nehéz 
hónapokban is ırizzék meg a hitüket. Legyenek most bármilyen zordak a 
körülmények, a változás nem késhet már soká!  
 

Az év hátralévı részére is azt kívánom mindannyiunknak, hogy maradjon 
meg bennünk a nyitottság a jóra, sorsunk jobbra, és igazságosabbra 
forduljon, hogy végre a becsületes munka és a tisztesség legyen a 
boldogulás alapja!  
 

Magyar Anna 
a Csongrád Megyei Közgyőlés elnöke 

 

 
CSÁSZÁR-PUTYI VIKTOR 

 
Született: 2010. 01. 05. 

 
Anya: Kiri Ildikó 

 
Apa: Császár-Putyi Gábor 
 

 
TÓTH NÓRA JUDIT 

 
Született: 2009. 10. 15. 

 
Anya: Lebák Judit 

 
Apa: Tóth Attila 
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Megvédeni a magyar földet 
 
Amikor a Homokhátságra gondolok, az jut eszembe: itt 
otthon érzem magam. Születésemtıl itt élek és ezért a 
térségért dolgozom hosszú évek óta a Parlamentben, a 
megyei közgyőlésben és helyben, Mórahalom 
polgármesterként. Sokan fordultak hozzám ez idı alatt 
kérdéseikkel, nehézségeikkel – és jó érzéssel 
mondhatom, számtalan esetben sikerült is megoldást 
találnunk a problémáikra.  
 

A 2010-es országgyőlési választások elıtt az Önök 
támogatását is kérem annak a munkának a folytatásához, 
melynek eredményeit jól láthatják saját környezetükben 
is: térségünk összefogásából épülnek, szépülnek, 
fejlıdnek településeink a válság ellenére is. 
 

A jelenleg elıttünk álló feladatok közül a Homokhátság 
szempontjából legsürgetıbbnek a növekvı 
munkanélküliség és a mezıgazdaság nehézségeinek 
megoldását tartom. 
Elengedhetetlen, hogy a térségben letelepedı vállalkozások helyi munkaerıt foglalkoztassanak. Kedvezményekkel kell segíteni és 
össze kell hangolni helyi, térségi és megyei szinten is a települések elképzeléseit új munkahelyek létesítése érdekében.  
 

Elsıdleges feladatomnak tekintem a magyar föld megvédését – nem szeretném végignézni, hogy a homokháti földek idegen kézbe 
kerüljenek.  
Az egyéni gazdaságok megerısítése mellett egyre lényegesebb szerepet kapnak a termelık érdekeit a nagyobb piacokon 
hatékonyabban képviselni tudó szövetkezetek. A Mórakert TÉSZ helyzetének rendezése is elsıbbséget élvez a rám váró feladatok 
között, hiszen a szövetkezet évekkel ezelıtti sikeres teljesítményének visszaállításával az itt foglalkoztatott 700 család és több ezer 
beszállító létbiztonságát is garantálni tudjuk. 
 

Fontos, hogy a tanyákon élık is hozzájussanak ugyanahhoz a szociális ellátáshoz, kulturális és közösségi lehetıségekhez, mint a 
falvak lakói. Ehhez elsı lépésként megfelelı úthálózatra van szükség. Büszkeséggel tölt el, hogy ebben a térségben dolgoztuk ki és 
így vált országos modellé a tanyagondnoki szolgálat rendszere.  
Létfontosságú a kistelepülések iskoláinak és óvodáinak megmaradása is. Folytatnunk kell a Homokhátság elsivatagosodását megállító 
folyamatokat víztározók létesítésével, és a települések csatornázásával. Több rendır szükséges a közbiztonság javításához, akik az 
utcákon és külterületeken is rendszeresen és folyamatosan járıröznek. 
 

Tisztelettel kérem bizalmukat, támogatásukat, hogy ezután is Önöket képviselhessem az Országgyőlésben! 
 

Nógrádi Zoltán 
a Fidesz-KDNP képviselı-jelöltje  

Csongrád megye 2. választókerület 
 
 
 
 

Köszöntöm a Falusi Suttogó februári számának olvasóit! 2010. év 
közbiztonsági vonatkozásban viszonylagosan csendesen indult.    
 

Bőnügyi helyzet:  
 

Január hónapban 5 esetben kellett nyomozást indítanunk 
Röszkén és az illetékességi területünkön elkövetett 
bőncselekmények miatt.    
 

Szerszámgépeket tulajdonított el egy külterületi lakatlan tanyából 
az elkövetı. Több mint 300 000 Ft kárt okozva ezzel. Sajnálatos 
módon az elkövetés bejelentése hetekkel az eseményt követıen 
történt.      
 

Benzinmotoros főkaszát tulajdonított el ismeretlen elkövetı egy 
Röszkei fészerbıl, ahová a lakat levágását követıen jutott be.  
 

Egy belterületi ingatlanba a kerítésen bemászva jutott be az 
elkövetı, ahonnan különféle kéziszerszámokat tulajdonított el.   
 

Ugyancsak ismeretlen elkövetı hatolt be egy éjszaka a Röszkei 
Sportcsarnokba. Nyilvánvaló helyismerettel rendelkezve 
célirányosan a gondnoki helységben tárolt készpénzt vitte el. Az 
ügyekben felmerült információk értékelése folyamatosan zajlik.    
 

Tisztelettel kérem, amennyiben bármilyen az ügyekkel 
kapcsolatos információjuk áll rendelkezésre, azt kollégáinkkal 
feltétlenül osszák meg.    

 

Közlekedésrendészet, közterületi rend: 
 
 

Január hónapban 6 esetben kezdeményeztünk eljárást 
közlekedési és más szabálysértések miatt. A közutak állapota sem 
fizikai sem közlekedésre használhatósági szempontokból nem 
sokat változott. Az utak továbbra is jegesek illetve a váltakozó 
fagyoktól sérültek, töredezettek. Fordítsunk fokozott figyelmet a 
biztonságos sebesség megválasztására a világító és 
utasbiztonsági berendezések használatára. Kérem, hogy 
vezessenek körültekintıen a felszabadulás utca 30 km/h 
sebességkorlátozással védett útszakaszán, ahol a tanintézmény 
osztályai között gyermekek felbukkanásával számolhatunk.  
 
 
 

Továbbra is várjuk megtisztelı lakossági észrevételeiket. 
Elérhetıségünk a már jól ismert 62/273-234. Amennyiben ezen a 
számon nem vagyunk elérhetık, hívják a 107 és 112 számot. Mi 
mindig az Önök nyugalma és biztonsága érdekében teljesítjük 
szolgálatunkat!      
 
 

Varga Zoltán r. százados  
ırsparancsnok     

FIZETETT POLITIKAI HIRDETÉS 
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Több ezer új „nyitott ház, ahol szembe jön az információ” 
   
A Magyar Teleház Szövetség és a HAYICO 
(Magyarországi Ifjúsági Információs és Tanácsadó 
Irodák Szövetsége) egy TÁMOP pályázat keretében 
Infokoalíció néven egy közös projekten dolgozik egy jó 

ideje. Ma, amikor majd minden 5000 fı alatti településen ismerısen 
cseng a különben meglehetısen furcsa „IKSZT (Integrált Közösségi 
Szolgáltató Tér)” elnevezés -, talán többeket érdekelhet, hogy mirıl is 
szól ez az Infokoalíció projekt, és mi köze ennek az IKSZT-khez és a 
teleházakhoz. 
Kezdjük azzal, hogy mi is az az IKSZT? Egy nyitott hely, ahol szembe 
jön az információ – foglalta össze a legutóbbi MTSZ konferencián, 
2009. májusában Csillebércen Beke Márton, az Infokoalicíó projektben 
résztvevı HROD szakmai igazgatója. A Földmővelési és 
Vidékfejlesztési Minisztérium 30 milliárd forintos keretbıl írt ki 
pályázatot, melyen az egyes kistelepülések akár 50 millió forintot is 
nyerhetnek ilyen szolgáltató helyek létrehozására (beruházására) és 
mőködtetésére. Az IKSZT egy olyan komplex, kistelepülési szolgáltató 
hely, melyben a kistelepüléseken több régi és új szolgáltatás egymás 
mellett kaphat helyet, mint pl.: könyvtár, mővelıdési ház, teleház, 
ifjúságfejlesztés, információ szolgáltatás, tanoda, foglalkoztatási 
információs pont, stb. Sok településen ez már – sokszor a szőkös 
források kényszerősége miatt – régebb óta mőködik, ám több száz hely 
most kap arra esélyt, hogy ilyet alakítson ki. 
A Magyar Teleház Szövetség, a hozzá tartozó 460 teleházzal az 
országban az egyik legnagyobb közösségi hozzáférési pontokat tömörítı 
civil hálózat, mely egyik alakítója, és a teleházak révén pedig egyik 
szolgáltatója is ennek a kezdeményezésnek. A HAYICO-val közös 
Infokoalíció projektet egy kutatással kezdték, melyben feltérképezték a 
korábban – sokszor párhuzamosan - létrehozott, majd sok esetben 
magukra hagyott – közösségi hozzáférési helyeket: foglalkoztatási 
információs pontokat, ifjúsági információs pontokat, ifjúsági irodákat, 
teleházakat, eMagyarország pontokat, KIHOP-okat, mővelıdési 
intézményeket. A projekt tervezıi kiemelten fontosnak tartják, hogy a 
létrejövı intézmények mőködését egy ún. Módszertani Központ segítse, 
koordinálja. Ilyet tervez létrehozni a pályázat kiírója, ill. annak 
háttérintézménye, a FVM VKSZI is. Ehhez pedig az szükséges, hogy a 
szakmai és módszertani anyagok, képzések és egyéb támogató 
rendszerek létrehozásában azok a szolgáltatók vegyenek részt, akiknek a 
szolgáltatásait fogják majd ezek az IKSZT-k végezni. Hiszen egy több 
éve mőködı teleház jó eséllyel tudja azt, hogy hogyan lehet sikeresen 
teleházat mőködtetni – és valószínőleg azt is, hogy hogyan nem lehet 
mőködtetni -, és ugyanez elmondható egy évek óta mőködı ifjúsági 
irodáról vagy foglalkoztatási információs pontról is. 
 

Az Infokoalíció projekt keretében végzett kutatásról készítettünk 
interjút Beke Mártonnal, aki a HROD Közösségi 
Társadalomfejlesztési Központ igazgatója 
 

Beke Márton: Az elsı nagyobb feladatunk az volt, hogy összegyőjtsük 
a közösségi információs szolgáltatással foglalkozó szervezeteket. A 
következı lépés az volt, hogy felmérést készítsünk az adatbázisban 
fellelhetı szervezetek, intézmények körében, amibıl részletesen 
megismerhetjük a problémáikat, helyzetüket, értékelésüket. A felmérést 
on-line kérdıív segítségével végeztük. A feladat nehézségét, de egyben 

szépségét is az adta, hogy a kérdıív ugyanúgy megfelelı kellett, hogy 
legyen egy kisfalu polgármesteri hivatalában mőködı eMagyarország 
pont, mint egy nagyváros mővelıdési háza vagy éppen egy bárhol is 
lévı, civil szervezet által mőködtetett teleház számára, amely egyszerre 
biztosít teleház, FIP, (Foglalkoztatási Információs Pont) EURODESK- 
szolgáltatásokat. A kérdıív kitöltését kérı levelünket mind a 4491 címre 
kiküldtük. 
Adódik a kérdés, hogy hány válasz érkezett, és hogyan értékelhetık 
ezek? 
360 olyan kérdıív érkezett, amit teljesen kitöltöttek a szervezetek 
képviselıi, és mintegy 679, amit elkezdtek, de nem fejeztek be.  
Mi lesz a következı munkafolyamat? 
A kutatási eredmények beérkezése után az adattisztítás, súlyozás 
következett, decemberben egy gyorsjelentést készítettünk. A beérkezett, 
de be nem fejezett kérdıívekbıl kinyerhetı adatokat is szeretnénk 
felhasználni, elemezni, ez a feladat is ránk vár. A most folyatódó 
kutatás-elemzés célja a szervezetek cél- és érdekeltségtérképének 
elkészítése  
Milyen tapasztalatok vonhatók már most le? 
Az adatbázis kapcsán a leginkább figyelemre méltó adat az, hogy az 
elsı látásra jelentıs mértékő lefedettség ellenére – hiszen jelenleg közel 
4500 közösségi információs pont mőködik – 692 településen 
(jellemzıen 5.000 fı alattiak) nem érhetı el közösségi információs 
szolgáltatás. Ez mindenképp feladatot jelent az e területen dolgozó 
kormányzati és civil szervezetek számára is. A finanszírozás kapcsán 
pedig azt kell megemlíteni, hogy szervezetek átlagosan, kerekítve 
670.000 Ft-ot fordítanak a szolgáltatások mőködtetésére, a szolgáltatási 
bevételük ezzel szemben átlagosan, kerekítve 53.000 Ft havonta. Azaz 
köz-, illetve közösségi szolgáltatásuk mőködtetésébe folyamatosan 
forrásokat kell bevonniuk – ami nem is lenne baj, ha ezt nem túlnyomó 
részt pályázatokból, azaz kiszámíthatatlan forrásból kellene tenniük. 
Ha távolabbra tekintünk, hogy fog folytatódni a projekt? 
A folyamatból ki fog derülni, hogy mire van szükségük a 
szervezeteknek- azaz melyek azok a célok, érdekek, amelyek 
képviseletét fel kell, hogy vállalják az Infokoalíció keretében 
együttmőködı szervezetek. Meghatározzuk, hogy melyek a 
legfontosabb „képviseleti helyek” és mit kell tenniük, miben kell 
fejlıdniük az Infokoalíció tagjainak annak érdekében, hogy e helyeken, 
azaz testületekben hatékony munkát végezhessenek. A projekt további 
szakaszában ki fognak alakulni levelezılisták, képzések, lesznek, 
konferenciák, tananyagok – mindezek megvalósításában, 
koordinálásában elsısorban a Magyar Teleház Szövetségtıl Fabulya 
Edit, MTSZ társelnök, illetve a HAYICO-tól Szabó Csaba és Wéber 
László vállal majd oroszlánrészt. 
Köszönöm az interjút, további jó munkát kívánok- magunknak ☺☺☺☺! 
 

Fülöp Hajnalka 

 
 

 
A projekt az Európai Unió támogatásával, az Európai Szociális alap 
társfinanszírozásával valósult meg.  

 
Februári Baba Klub 

 

Február 4-én Spiridon Larisát , a Százholdas Pagony Óvoda és Zsebibaba 
Bölcsıde álomdajkáját köszönthettük, aki elmesélte, hogy miben különbözik a 
bölcsis élet az eddig megszokottól, mivel könnyítik meg a dajka nénik, illetve 
mivel könnyíthetik meg a szülık a változások átvészelését a kicsik számára. 
Amikor bölcsibe kerülnek a picik, azt én mindig vegyes érzelmekkel fogadom. 
Egyrészt örülök, mert azt jelenti, hogy mindeddig egészségesen fejlıdtek, hogy 
új életszakaszba lépnek, és megkezdik a menetelést az ovi, majd az iskola felé. 
Másrészt kicsit szomorú is vagyok, hisz lassan kinövik a kis Baba Klubot, s egyre 
ritkábban találkozhatunk. A februári találkozás nagyon örömteli volt számomra, 
hisz az ismerıs arcok mellett sok új babát és szülıt köszönthettünk, s a 
babaszobát az eddiginél is édesebb babaillat lenghette be, hisz rengetegen 
tiszteltek meg azzal, hogy meglátogattak bennünket. Remélem tetszett nektek a 

klub és a közeljövıben is gyakran találkozunk majd, hisz mindig nagy szeretettel fogadjuk a régi és új tagokat is. A képek a honlapunkon hamarosan 
megtekinthetık, ezt a http://babaklubroszke.gportal.hu/ oldalán találjátok.  
Március 10-én, szerdán a meghívott elıadó a kisgyermekek napirendjérıl beszélget veletek, miközben Óvónıképzıs hallgatók játszanak a kicsikkel. 
Remélem márciusban is találkozunk, szeretettel várunk benneteket! 

Kozma Zsófia 
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RÖSZKE KÖZSÉG EGÉSZSÉGVÉDİ EGYESÜLETÉNEK HÍREI 
 

KEDVES RÖSZKEI LAKOSOK! 
 

2010. március 1.-5-ig tart a már elızı hónapban beharangozott 
EGÉSZSÉGHÉT. A mellékelt táblázat foglalja magába az orvosi 
vizsgálatokat, szőréseket. Forduljanak bizalommal Háziorvosukhoz, hogy 
kinek milyen helyben végezhetı vizsgálatot javasolnak, hogy ne kelljen 
késıbb idıpontra várni és Szegedre utazni. Egyéb tudnivalókat a 
szöveges részben olvashatják. Minden szervezés az elızı években 
bevált módon történik, a Teleházban kell jelentkezni és idıpontot 
egyeztetni. 
 

Ebben az évben is szerveznek Intézményeink különbözı programokat, 
melyekrıl a szokásos módon az Intézményekben kapnak részletes 
tájékoztatást. 
� Százholdas Pagony Óvoda ismét „Zöldhetet” szervez  
� bemutatót tart a Tornádó Görkorcsolya klub és az óvodások 

foglalkozását megnézhetik a szülık és érdeklıdık 
� az Általános Iskolában sportos és tankonyhai programot kínálnak 
� Családsegítı-Gyermekvédelmi Szolgálatnál tájékozódási céllal 

vérnyomás és vércukor mérésre lehet jelentkezni 
� Mővelıdési Házban március 1-jén (hétfın) véradásra várnak minél 

több önzetlen lakost 

� Baba-Mama klub találkozója március 10-én (szerdán) 9 órától lesz 
a szokott helyen. A meghívott elıadó a kisgyermekek napirendjérıl 
beszélget a megjelentekkel, miközben Óvónıképzıs hallgatók 
játszanak a gyermekekkel. 

 

2010. március 4-én 16 órától „Lelki egészségvédelem” címmel 
hallgathatunk elıadást a Konferenciateremben. Mindenki érdeklıdésére 
számítunk, különös tekintettel a pedagógusokra, szülıkre, kismamákra, 
nagyszülıkre. Az elıadó Czinku Julianna pszichológus, családterapeuta. 
 

2010. március 5-én a mővelıdési ház nagytermében kiállítás várja 14 
órától mindazokat, akiket érdekel a kézmővesség. Szegedrıl, a 
Kenderbolt munkatársai kézmőves alapanyagokat, kiegészítıket, 
könyveket mutatnak be. Vásárolni is lehet, a pedagógusok 10% 
kedvezményt kapnak. 
 

16 órától a „makramézás” technikáját mutatják be kedvcsinálóként, 
melyet ki is lehet próbálni. Amennyiben elegendı jelentkezı lenne, 
tanfolyamot szervezhetünk különbözı technikák elsajátítására. 
 

Kellemes idıtöltést kívánunk! 
 

Makra Lajosné 

 

2010. 02. 25. csütörtök 
15- 17 óráig ORTOPÉDIA, Dr. Fiszter Ildikó 

Helyszín: I. sz. Orvosi Rendelı 

 

2010. március 1. 
hétfı 

2010. március 2. 
kedd 

2010. március 3. 
szerda 

2010. március 4. 
csütörtök 

2010. március 5. 
péntek 

7.30-8.30 VÉRVÉTEL + 

VASTAGBÉL DAGANAT 

SZŐRÉS 
 

Dr. Kaizer Zsuzsa 
I. sz. Orvosi Rendelı 

7.30-8.30 VÉRVÉTEL + 

VASTAGBÉL DAGANAT 

SZŐRÉS 
 

Dr. Kaizer Zsuzsa 
I. sz. Orvosi Rendelı 

7.30-8.30 VÉRVÉTEL + 

VASTAGBÉL DAGANAT SZ ŐRÉS 
 

Dr. Kaizer Zsuzsa 
I. sz. Orvosi Rendelı 

7.30-8.30 VÉRVÉTEL + 

VASTAGBÉL DAGANAT 

SZŐRÉS 
 

Dr. Kaizer Zsuzsa 
I. sz. Orvosi Rendelı 

14.00-16.00 
COPD szőrés 

 

Dr. Makk László 
 

I. sz. Orvosi Rendelı 

7.45-8.30 VÉRVÉTEL + 

VASTAGBÉL DAGANAT 

SZŐRÉS 
 

Dr. Ladányi Gabriella 
II. sz. Orvosi Rendelı 

7.45-8.30 VÉRVÉTEL + 

VASTAGBÉL DAGANAT 

SZŐRÉS 
 

Dr. Ladányi Gabriella 
II. sz. Orvosi Rendelı 

7.45-8.30 VÉRVÉTEL + 

VASTAGBÉL DAGANAT SZ ŐRÉS 
 

Dr. Ladányi Gabriella 
II. sz. Orvosi Rendelı 

7.45-8.30 VÉRVÉTEL + 

VASTAGBÉL DAGANAT 

SZŐRÉS 
 

Dr. Ladányi Gabriell 
II. sz. Orvosi Rendelı a 

9.00-12.00 
GYERMEKSZEMÉSZET  

 

Dr. Horváth Helga 
 

Tanácsadó 

7.45-8.30 VÉRVÉTEL  
 

Dr. Huszár Erika 
 

Gyermekorvosi rendelı 

9-13 óráig 
HALLÁSSZŐRÉS 

 

Dr. Hartai Tamás 
 

Tanácsadó 

8 -14 óráig ULTRAHANG  
 

Dr. Ádám Edit 
 

Tanácsadó 

7.45-8.30 VÉRVÉTEL  
 

Dr. Huszár Erika 
 

Gyermekorvosi rendelı 

 

8-14 óráig ULTRAHANG  
 

Dr. Ádám Edit 
 

Tanácsadó 

 

9-13 óráig ARTERIOGRÁF  
 

Dr. Frányó Ildikó 
 

Közösségi Ház 

15-19 óráig 
BİRGYÓGYÁSZAT  

 

Dr. Németh Réka 
 

I. sz. Orvosi Rendelı 

 

8-16 óráig 
NİGYÓGYÁSZAT  

 

Dr. Sári Tamás 
 

Közösségi Ház 

 

14-15 óráig PSA szőrés 
 

15-17 óráig UROLÓGIA  
 

Dr. Bayori Zoltán 
 

I.sz. Orvosi Rendelı 

  

  
SZEMÉSZETI 

SZŐRİVIZSGÁLAT 
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TUDNIVALÓK az EGÉSZSÉGHÉT vizsgálataival kapcsolatban 
 

 
Vérvétel 

nagylaborvizsgálat:  vérkép, vércukor, vérzsír, máj és vesefunkció, 
süllyedés, pajzsmirigy  vizsgálat ( csak TSH)  és vizelet vizsgálat 
Mindhárom orvosi rendelıben a vizsgálat díja 2.000 Ft.  

 

Vastagbél daganat szőrés     
Három egymást követı napon nyert székletmintában keressük a 
szemmel nem látható vért, ami már a daganat rosszindulatúvá 
válása elıtti idıszakban is kimutatható. Ajánlott minden 45 – 75 év 
közötti személyeknek évente. A vizsgálat elıtti néhány napban 
húst ill. vastablettát ne egyenek! 
A vizsgálat térítési díja 1000 Ft. (Ha rutin vérvétel is történik akkor 
2000 Ft, ebben benne van a széklet vizsgálat díja is ). 
Az ehhez szükséges tartályok átvehetıek az orvosi rendelıkben a 
rendelés legelején vagy a legvégén, sorban állás nélkül.  
Az I. sz. Háziorvosi Rendelıben a laboratóriumi vizsgálatokhoz 
elıjegyzés nem szükséges. 

 

Ultrahang 
Hasi, kismedence: 3000 Ft (éhgyomorra, telthólyaggal) 
Pajzsmirigy  3000 Ft 
Emlı  3000 Ft ( 40 év felett nem ajánlott ) 

 

Nıgyógyászati rákszőrés 
A nıgyógyászati rákos megbetegedések megelızésére 
szőrıvizsgálatokat ajánlatos végezni. Ezek a vizsgálatok nemcsak 
a megelızést, hanem a még korai stádiumú daganatok észlelését 
is szolgálják. Így lehetıség van a szövetek rákos elfajulásának 
idıben történı felismerésére, és ennek megfelelıen a kezelés a 
daganat korai stádiumában történı megkezdésére. Ajánlott 40 
éves kor felett évente 1 alkalommal.  
A vizsgálat térítési díja 1500 Ft.  

 

Szemészet 
Ingyenes vizsgálat. 
Cukorbetegek, magasvérnyomás-betegségben szenvedık 
szemfenék – vizsgálata. E betegségeknek szemészeti 
szövıdménye egyszerő pupillatágításban végzett 
szemfenékvizsgálattal korán kimutatható, a korai szakban 
megkezdett gyógyítása a legeredményesebb. 
Glaukoma szőrés - szemnyomásmérés: azoknál az egyéneknél, 
akiknél a korábbi kórelızményében szürkehályog – zöldhályog 
betegség szerepel, szemüvegesek, vagy 40 év felett bárkinek 
szőrıvizsgálat jelleggel.  
 

Gyermekszemészet Ingyenes vizsgálat. 

Hallásszőrés 
Ingyenes vizsgálat. 
Mindazoknak ajánljuk, akik észreveszik, hogy hangosabban kell a 
televíziót hallgatniuk, családtagjaiknak 1-1 beszélgetés során rá 
kell kérdezni a partnertıl, hogy mit is mondott. Ezek már lehetnek a 
halláscsökkenés tünetei.  Az idıben észrevett hallásromlást lehet 
kezelni.  Kérjük a hozzátartozókat, hogy ha ilyet észlel 
családtagján, javasolja neki, vegyen részt a szőrıvizsgálaton.  

 

Arteriográf szőrés - Szív-, érrendszeri betegségek 
rizikójának meghatározására 

Mérés elıtt ne fogyasszon kávét, alkoholt, ne dohányozzon, 2 órán 
belül ne étkezzen! 
Folyadékot célszerő fogyasztani.        
A méréshez ill. a lelet készítéséhez szükséges: TAJ szám, testsúly, 
testmagasság, koleszterin érték. 
A vizsgálat díja: 5.000 Ft  

 

Urológiai szőrés     
Vizelési zavarok (pl. gyakori kevés vizelet, nehezített vizelés, 
vizeletcsepegés) esetén ill. 40 év feletti férfiak ingyenes, 
fájdalommentes prostata szőrıvizsgálata.  
14-15 óráig ujjbegyszúrással 1 csepp vérbıl PSA vizsgálat 
(prostata daganat esetén magas)  
Majd ezen eredmények kiértékelése 15 – 17 óráig 
Ingyenes vizsgálat 

 

Bırgyógyászat 
Ingyenes bırgyógyászati szőrıvizsgálat pl. ha új anyajegye van, 
korábbi anyajegy vagy szemölcs mérete színe, formája 
megváltozott, bıre száraz, repedezett   stb. 

 

COPD szőrés          
A COPD a krónikus obstruktív légúti betegség angol rövidítése. 
Mindenképpen érdemes a szőrést elvégeztetni, ha 40 év feletti, 
esetleg dohányzik vagy dohányzott, és az alábbi jeleket észleli 
önmagán: rendszeres száraz köhögés, köpetürítés, gyors fáradás, 
fizikai terhelés során illetve éjszaka fellépı légszomj, vagy 
dohányos környezetében él.  
Hozzátartozókat kérjük, hogy ha ilyet észlel családtagján, javasolja 
neki, vegyen részt a szőrıvizsgálaton.  
A vizsgálat ingyenes. 

 

Ortopédiai szakvizsgálat 
Gyermekek és felnıttek ingyenes ortopédiai szakvizsgálata 
(amennyiben indokolt lúdtalpbetét, gyógycipı, támbot felírása) 

 

A vizsgálatokra a TELEHÁZBAN  (Röszke, Felszabadulás u. 87.) kell jelentkezni 
személyesen vagy telefonon (62/573-870) 9-17 óráig! 

 
 

TŐDİSZŐRÉS 
 
 

Helyszín: II. sz. orvosi rendelı elıtt 
 

Idıpontok: 2010. március 22. (hétfı), március 23. (kedd), március 24. (csütörtök), március 25. (péntek) 9-15 óráig 
 

� 40 éves kor felett a tüdıszőrı vizsgálat évente egy alkalommal, beutaló nélkül, térítésmentesen vehetı igénybe 
� 40 éves kor alatt: a megelızı célú tüdıszőrésért térítési díjat kell fizetni, melynek összege: 840 Ft 

� Járványügyi szempontból indokolt esetben (tbc gyanú), háziorvosi beutalóval térítésmentesen igénybe vehetı 
� A foglalkozás egészségügyi vizsgálat kortól függetlenül térítésköteles vizsgálat. Térítési díj: 840 Ft. 

 

A VIZSGÁLATOKON RÉSZTVEVİK SZEMÉLYI IGAZOLVÁNYUKAT ÉS TAJ KÁRTYÁJUKAT VIGYÉK MAGUKKAL! 



FALUSI SUTTOGÓ  10. OLDAL  2010. FEBRUÁR 
 

Életképek 
 

Bevallom ıszintén, ennek az életképek elıszónak most állok neki 
tizedszer. Ez már csak azért is furcsa, mert nálam az írás olyan istenadta 
egyszerőséggel mőködik, mint másnál a séta, vagy a levegıvétel. 
Eltöprengtem, hogy ez esetben mi lehet az oka, hogy bizonytalan vagyok, 
és folyton újrakezdem. Jelentem rájöttem. Ezt az Életképek elıszót 
különösen jól szeretném megírni. Az írásban tudniillik nem az a nehéz, 
hogy leírjuk amit hallunk, vagy látunk, hanem az, hogy úgy írjuk meg, 
hogy minden ember, aki megtisztel ezen sorok olvasásával, ugyanazt 
érezze, amit mi, mikor láttuk és hallottuk. Amit pedig én tapasztaltam a 
Közétkeztetési Kft. konyhájában, az megérdemli, hogy a lehetı 
legteljesebben adjam át.  

A mínuszokból betoppantam a napközi konyha kellemes melegére, 
ahol záporozó kérdéseim között sem állt le a munka. Kicsit sután 
mozogtam azon a kis területen. Kétszer a mosogatónak, egyszer a sütınek 
mentem neki, aztán a vödrön estem át, ahogy megpróbáltam kicselezni a 
fehér köpenyben sürgı-forgó kis csapatot. Nem is értettem, hogy ık hogy 
nem ütköznek össze, hiszen folyamatos mozgásban van mindenki. Gizi 
néni erre csak annyit mondott, hogy olyan régen dolgoznak már együtt, 
hogy ismerik egymás lépéseit. Kicsit messzebb álltam, és figyeltem ıket. 
Ha nem tudtam volna, hogy egy konyhában vagyok, esküszöm, elhittem 
volna, hogy itt asszonyok fehér köpenyben keringıt járnak. Képzeljünk el 
egy olyan gépezetet, 
aminek minden egyes pici 
csavarja óramő 
pontossággal fordul el a 
másik mellett. No így néz 
ki kívülrıl, amikor Gera 
Feri bácsi, Zádoriné 
Nagy Márta, Volford 
Antalné Juci néni, Tóth 
Jánosné, Tanács Imréné 
Gizi néni, Ács-Sánta 
Vincéné, Fodorné Sebık 
Zsuzsanna azon dol-
gozik, hogy finom ebédet 
kapjunk. Nem tudom, 
Önök hogy vannak vele, 
de ha valahová belépek, 
én általában megérzem, 
milyen ott a hangulat. Hogy a bent lévık elcsigázottak, vidámak, vagy 
esetleg megáll a kés a levegıben. A napközi konyhájába lépve valami 
egészen rendkívüli, valami igazán vidám hangulat fogott meg, amit 
nagyon ritkán tapasztalok. Mikor megkérdeztem, minek köszönhetı, Gizi 
nénitıl nagyon egyszerő választ kaptam: ”Hát mert szeretünk együtt 
dolgozni, jó itt a hangulat, és mert nagyon szeretjük egymást.” Csak 
reménykedni tudok benne, hogy ezzel az írással, ha nem is a maga 
teljességében, de egy kis szeletét meg tudom mutatni annak a munkának, 
életörömnek, vidámságnak, tiszteletnek és szeretetnek, ami engem náluk 
fogadott, s amit ık nap, mint nap tesznek, és adnak. 
 

Zs: Az elsı és legszembetőnıbb, hogy a lányok mellett, a fızıfülkében 
sertepertél a Konyha feje, Gera Feri bácsi is. Egyébként is részt vesz 
ebben a munkában, vagy csak idınként áll be? 
 

GF: Elıfordul, hogy kijövök, de aktívan nem nagyon veszek részt, csak ha 
szólnak a lányok, hogy segítsek. 
 

Zs: Milyen fınök a Feri bácsi? 
 

Lányok közösen egymást túlkiabálva: Nagyon jó!!!  
 

Zs: Ez most gyanús, mert Feri bácsi itt áll a konyha közepén. 
 

ZNM: Akár itt áll, akár nem, szerintünk tényleg nagyon jó. Bármi 
gondunk van, legyen az személyes, vagy munkával kapcsolatos, meg 
tudjuk vele beszélni. 
 

TIG: (elérzékenyülve) Szeretnénk, ha még 100 évig itt lenne velünk. 
 

Zs: Mit tartotok ebben a munkában szépnek? Miért érdemes 
dolgozni? 
 

ZNM: Szeretjük, ha megdicsérnek minket, mikor finomat fızünk. Épp 
most telefonáltak, hogy adjuk meg a habos gríz receptjét, érdeklıdtek, 
hogy mikor lesz legközelebb.  
 

FSZS: Az utcán is sokszor odakiabálnak az idısek, hogy isteni volt az ebéd. 
Az emberek nagyon kedvesek. Karácsonykor is beugrottak hozzánk néhányan, 
hoztak kávét, kis pezsgıt, ezzel hálálva meg az egész évi fızést. Ez nagyon jól 
esik nekünk. 

 

Zs: Elıfordul, hogy valaki elégedetlen? 
 

ZNM: Persze, gyakran halljuk, hogy nem szeretem ezt meg azt, de ezen 
igyekszünk segíteni. Ha például mákos tészta van, és azt nem szeretik, 
mindig van dió, sajt, egy kis tejföl, akkor azt rakjuk rá. Igyekszünk 
minden igényt kielégíteni. 
 

TIG: Otthon is, ha a családnak fızünk, ott is mindig akad, aki az egyiket 
nem eszi meg, a másikat imádja. 
 

Zs: Hány emberre fız a konyha? 
 

GF: Ez változó, körülbelül 350 fıre. Ebbe benne vannak az iskolások, 
óvodások, idısek is. 
 

Zs: A mindennapi étkek elkészítése mellett úgy tudom, rengeteg 
speciális ételt is készítetek. 
 

ZNM: Bizony. Sok a cukorbeteg, tej-és tojás érzékeny, liszt érzékeny. Az 
ı étrendjük, ételeik elkészítése nagy kihívás, hisz teljesen máshogy kell 
fıznünk. Figyelnünk kell a szénhidrátra, külön ki kell mérnünk, hogy 
mibıl mennyit tehetünk, nem szabad berántanunk a levest. Ez sok külön 
figyelmet igényel. 
 

Zs: Mennyire fáradtok el a napi fızıcskében? 
 

ZNM: Nagyon. Sokat talpalunk, 
emelgetjük az edényeket, az állás 
is megterhelı, ha az ember egész 
nap teszi, de mindig odafigyelünk 
a másikra. Ha tudjuk, hogy 
valakinek fáj a dereka, kikapjuk a 
kezébıl az edényt, nem engedjük, 
hogy nehezet emeljen. 
Megpróbálunk vigyázni egy-
másra, és kímélni a másikat. Ez 
oda-vissza mőködik. 
 

Zs: Hétvégente otthon mennyire 
van kedvetek fızıcskézni? 
 

ÁV: Semennyire. Most komolyan 
mondom, én az összes ötletemet 
elhasználom itt, már gondolatom 
sincs, hogy otthon mit gyártsak. 

Meg hát itt mindig van mibıl, van hova nyúlni, ott meg keresgetek, hogy 
mi van, amibıl ki lehet hozni valamit. 
 

Zs: Itt variáltok a receptekkel? Szoktatok újítani, extrázni? 
 

ZNM: Próbálunk változatosan fızni. Imádjuk a bölcsiseket, ık a mi kis 
fogatlankáink, nekik folyton újítunk. Most nemrég almaágyon sütöttünk 
csirkecombot, ma meggyes piskótát kapnak a törpik, de ott is van tej-tojás 
érzékeny gyerkıc, akinek palacsintát készítünk. A gondozónıkkel szinte 
napi kapcsolatban vagyunk, így tudjuk, hogy mik az igények, melyik 
ételnek milyen sikere van.  
 

Zs: Nekem nagyon jó tapasztalataim vannak veletek, és a konyhával, 
hisz számos rendezvényen segítettetek felajánlásokkal, sok száz 
fánkkal. Gyakori jelenség, hogy támogattok rendezvényeket, tesztek 
felajánlást? 
 

GF: Gyakorta elıfordul, fıleg ünnepek táján, karácsonykor. De a 
gyerekeknek, fiataloknak is szívesen segítünk. Farsangkor azoknak a 
gyerekeknek is küldünk fánkot, akik nem ebédelnek nálunk, nehogy 
kimaradjanak a jóból. Jó kapcsolatot ápolunk az intézmények vezetıivel, 
ami megkönnyíti a munkánkat, és természetesen segítünk mindenben, 
amiben csak tudunk. 
 

Zs: Drága Jucika néni már akkor is itt volt, mikor én kis elsısként 
koptattam a napközi kedves zöld székeit. Mennyi idı is ez? 
 

VAJ: Ez már bizony 35 év. 
 

Zs: Hogyan változott az emberek ízlése? Régen egyszerőbb ételeket 
készítettek? Más volt a konyha? 
 

VAJ: Hát tudod, most a modernebb ételeknek van nagyobb sikere. Az 
egészségesebbet jobban szeretik, mint a zsírosat. A gyerekeknek jobban 
kell a hús, én is, meg az idısebbek is már a húsmentesebb ételeknek 
örülünk. Istenem, rég volt már, hogy idekerültem. Akkor olyan nagynak 
tőnt ez a konyha, hogy azt hittük, alig tudjuk bejárni. Most meg milyen 
picike. Hát így változik minden. 
 

(folytatás a köv. oldalon) 
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Zs: Jövök az újonchoz. A legfrissebb versenyzı Julika néni. Milyen 
volt beállni a csatasorba? 
 

TJJ: Nagyon jó. Engem itt szeretettel fogadtak, könnyen beilleszkedtem, 
már csak azért piszkálnak, mert én vagyok a legvékonyabb. De nem baj, 
én meg azzal piszkálom ıket, hogy ne egyenek már annyit. Mindig rájuk 
szólok, hogy a kutyafáját, tessék egészségesen étkezni, nem kell már az a 
süti. Hát minek az? 
 

TIG: Itt mindenkinek megvan a maga szerepe. Julika a dekoratır, meg a 
személyi edzı. Hát nem mindig sikerül betartani a fogyókúrát. 
 

TJJ: Nem mindig??? Sose hallgatnak rám. Hát csak esznek, mondhatok 
én, amit akarok. Ezért nem kell ide több ember, hát hogy férnénk el? 
 

(Tekintve, hogy két szelet meggyes piskóta lóg a számból, most inkább 
nem szólalok meg. Julika lázadását mindenesetre feltörı röhögés kísérte.) 
 

Zs: Mik a jövıbeni tervek? Változik-e valamit a konyha? 
 

GF: Tervek vannak. Várjuk az iskola pályázatot, várjuk, hogy új konyha 
létesüljön az iskola új szárnyának a földszintjén. Láttam már tervrajzot, 
sıt a véleményemet is kikérték. Azt gondolom, hogy amink most van, az 
egy nagyon jó mőhely. Egy új helyen, modernebb eszközökkel készíteni 
az ételeket, biztos más lesz, de gyorsabb is. 
 

ZNM: Azért változások most is vannak. Itt van Manci, aki nagyon 
megkönnyíti a munkánkat. (Manci egy mosogatógép-a szerk.) Azon kívül 

Julika ügyködésének hála most szép új függönyünk van, ehhez 
választottunk színben passzoló terítıt. Hát nem nagy dolgok, de próbáljuk 
kicsit csinosítani magunkat, amennyire tılünk telik. Ha lehetıség adódik, 
szeretnénk majd új székeket, meg egy kis sütıt, amiben a bölcsisek ételei 
készülhetnek. De addig is, mi nagyon jól érezzük magunkat így együtt, 
örülünk annak, amink van, és örülünk, ha örömet szerezhetünk az 
embereknek az ételekkel. 
 

Megkérdeztem a csapatot arról is, hogy mennyire tartják fontosnak a 
munkájukat. Azt válaszolták, hogy nem olyan nagy mővészet, amit ık itt 
csinálnak, meg egyébként is, lehet, hogy nem is kíváncsi rájuk senki. 
Szerintem igenis kíváncsiak vagyunk, és van is okunk rá, hisz ennyi 
röhögést, ilyen példátlan jókedvet, ilyen mély szeretetet a másik iránt oly 
ritkán láthatunk. Sosem értettem, miért olyan különleges a napközis 
paradicsomleves, vagy a spenót. Szegény anyám kérésemre oly sokszor 
próbálta ugyanolyanra csinálni, mint amit a napköziben kaptunk, de 
egyszerően soha nem sikerült. Sıt, mint kiderült, még a konyhás nénik 
sem tudják otthon egyedül ugyanolyanra csinálni. Azt hiszem, 
megfejtettem a titkot. Ezek az ételek azért különlegesek, és 
utánozhatatlanok, mert olyan emberek készítik, akik munkáját az egymás 
iránt támasztott szeretet és tisztelet formálja nagyszerővé. Ez pedig 
megismételhetetlen. 
 

Kozma Zsófia 

 
 

 
 

 
 

Csendes januári napokat töltöttünk hol több, hol kevesebb, hol nagyon kevés kisgyermekkel 
bölcsiben, oviban, faluban, tanyán. Bıven jutott idı minden kisgyermek kedvenc játékát 
játszani, kedvenc dalát énekelni, versét mondogatni, meséjét mesélni.  
Januárban már évek óta megmutatjuk a legnagyobbak szüleinek, hogy gyermekük mennyire 
ügyesen játszik, mozog az óvoda „Mozgáskottáján”. Sokat mondó a jobb, bal, páros láb, 
nyuszik, medvék, mókusok, békák, cintányérozó bohóc, forgó propeller padlóra helyezett 
síkban, s egy-egy megemelt dobogóra helyezett képén történı végighaladás. Kottaszerően 
jeleníti meg azt a mozgás-feladatsort, melyet gyakorolva, végigjátszva észrevétlenül fejlıdik 
gyermekeink figyelme, önfegyelme, stabil ismereteket szereznek környezetükrıl, felfedezik a 
teret és az idıt, a gondolat és az emlékezet hatalmát, miközben mozgás-szabályozásuk és testi 
képességeik olyan szintre jutnak, melyrıl érdemes szülıknek-óvónıknek elmélyülten 
beszélgetni, hiszen segítenek meghozni a döntést. A kisgyermek minden kétséget kizáróan 
megérett az iskolára, vagy a legjobbat úgy és akkor tesszük Vele, ha játszik még egy évet a 
többi Pagonylakóval. 
E hónap eseményei közé tartozik évek óta, hogy iskolafelé kacsingatóink hagyományos 
mesemondó délutánon szereznek nekünk örömet, ahogyan megörvendeztetnek bennünket 
egy-egy mesével. Kis mesemondóink boldogan vitték haza „Mesemondó igazolványukat”, a 
„Mesemondó oklevelet” most is, és elraktározták a meséjükkel aratott sikert. 
A kompetencia alapú óvodai nevelés vízhez kapcsolható tématerv-javaslatait próbáljuk ki 
ebben az idıszakban. Mint az elızıekben is, támogató, segítı társai az óvodapedagógusoknak 
a szülık. Az érdekes, valamelyest a megszokottól eltérı témák és technikák nagy érdeklıdést 
váltanak ki kisgyermekink körében. 
Várjuk még a kedves Szülıktıl a közeledı szülıi találkozóra a témajavaslatokat, hogy 
beszélgetésünk értékes hozadéka gazdagítsa nevelıpartneri együttmőködésünket 
kisgyermekeink örömére, javára. Vidám hangulatú, jelmezkészítéssel töltött esteket kívánunk 
minden családnak! 
 

Az óvoda, bölcsıde nevelıtestülete nevében: Fülöpné Kiss Ibolya 
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KÖZÉRDEKŐ TELEFONSZÁMOK 
 

Rendırség: 107               
Tőzoltók: 105 
Mentık: 104 
 
 

Röszkei Rendırırs: 273-234 
Mobil segélyszám: 70/275-67-42 
 

Polgárırség: 273-389, 30/621-6248 
 

Önkéntes tőzoltók: 
Varga László: 20/464-8607 
Papdi László: 70/336-6903 
 

Határrendészeti Kirendeltség: 
62/541-706; 30/466-1021, 70/334-43-55 
 

Orvosi rendelık: 
Dr. Huszár Erika gyermekorvos 
573-810; 20/333-7460 
 

Dr. Ladányi Gabriella háziorvos 
273-098, 30/757-16-71 
 

Dr. Kaizer Zsuzsa háziorvos 
273-323; 30/677-93-83 
 

Dr. Szita Vilma fogorvos: 273-344 
 

Védınıi Szolgálat: 573-822 
 

Családsegítı Szolgálat: 573-820 
 

Gyógyszertár: 273-310 
 

Központi orvosi ügyelet: 62/474-374 
(Szeged, Kossuth L. sgt. 15-17) 
 

Állatorvosi ellátás:  
Dr. Perényi János 30/998-2684 
Állatorvosi ügyelet: minden pénteken a 
Délmagyarban közöltek szerint 
 

Intézmények: 
Polgármesteri Hivatal: 573-030 
 

Általános Iskola: 573-750 
 

Mővelıdési Ház és Könyvtár: 573-780 
 

Százholdas Pagony Óvoda: 573-790 
 

Sportcsarnok: 273-250 
 

Teleház és falugazdász: 573-870 
 

Plébániai hivatal: 273-260, 30/289-5397 
 

Kábel Tv hibabejelentés: 
Márki Jenı: 20/985-8111 
Ördög Tibor: 20/332-7196 
 

Démász mórahalmi ügyfélszolgálat: 
06-40/822-000; 06-40/822-282 
 

Dégáz hibabejelentés: 06-80/820-141 
 

Térségi vízmő: 573-970 (hétköznap 7-9 
óráig), Vízmő ügyelet: 20/485-58-99 
 

Szennyvíz hibabejelentés: 
Tari Zoltán: 20/917-3375 
Tanács Roland: 20/917-56-32 
 

Hulladék elszállítás: 62/489-789/204 
 

Takarékszövetkezet: 273-490 
 

Posta: 273-309 
 

Vasútállomás: 573-840 
 

Kegyeleti Kft.: 273-354  
 

Tanyagondnokok: 
Kovácsné Kacz Erika:  20/360-5418 
Fodor Zsolt: 30/621-6346 
 

Tanyafelelısök: 
Széll György: 20/332-3301 
Németh Ferdinándné: 70/382-8687 
Laki Judit: 70/313-9906 

 

Röszkei Teleház 
 
 
 

Röszke, Felszabadulás u. 87. 
Telefon/Fax: 62/573-870, 

 e-mail: telehaz@roszkenet.hu 
http://www.roszke-924.emagyarorszag.hu 
Nyitva tartás: hétfıtıl péntekig 9-17 óráig 

 
 
 

Fogadóórák a Teleházban 
 
 
 

Jogi: hétfı 15-17 óráig,  
Dr. Varga László ügyvéd 
 
Könyvelı: kedd 15-17 óráig,  
Keczeliné Vass Anna 
 
Falugazdász: szerda 8-16 óráig,  
Szabó Károly 

 

 

SZERETNÉ, HA GÁZSZÁMLÁJA 
KEVESEBB LENNE? 

 

Bıvebb információt kaphat személyesen a 
Teleházban minden hétfın 10-12 óráig. 

 

Mezıgazdasági termelık figyelem! 
 
 
 

A Dorozsmai Nagybani Piacra történı belépéshez 
BELÉPİKÁRTY A szükséges azok számára, aki a 
piac területén értékesítı tevékenységet folytatnak. 

 

A belépıkártyát ingyenesen kiállítják a 
Piacigazgatóság épületében 7-13 óráig, melyhez egy 
Adatrögzitı lap kitöltése szükséges. 
 

Az adatgögzítı lap beszerezhetı a Piacigazgatóságon 
és a Röszkei Teleházban is. 
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Így newzunk mi 
 
Kis média szakkörünk tagjai ebben a számban közkívánatra Kissné Veres 
Györgyit newzták kíméletlenül. Györgyi néni a lányok szerint „tök jó fej” 
és jókat lehet vele beszélgetni. Amit még tudni ildomos, hogy mindig 
benne van a bulikban, jól táncol és énekelni is szeret. De lássuk, mi derül 
még ki. 

 
Anett: Miért lett tanár? 
Gy: 8. osztályban egy kis 
összetőzésbe keveredtem az 
egyik tanárommal. Ezután 
döntöttem el, hogy tanár leszek, 
hogy megmutassam, lehet ezt 
jól is csinálni, úgy, hogy az 
ember szereti a gyerekeket. 
Anett:  Mi a kedvenc étele? 

Gy: Huhh. Töltött káposzta, és minden zsíros, nehéz étel. Ezeket nagyon 
szeretem, élvezettel falom.  
(Az élet roppant nagy igazságtalansága, hogy míg én egy nagyobb 
levegıvételtıl 5 kilót hízok, Györgyi néni disznótoros falatozás közben is 
fogy- a szerk.) 

Jó jó, csak akkor eszem, ha ideje van. Azután nem nassolok, rendszeresen 
bringázom, és igyekszem egészségesen élni. 
Anett:  Milyen tanuló volt általános iskolában? 
Gy: Szégyellem, de kitőnı voltam. Szerencsére nem okozott gondot a 
tanulás, mert minden megragadt a fejemben elsı hallásra. 
Anikó:  Mi a kedvenc zenei stílusa? 
Gy: Imádom a rock&rollt, és a pop zenét. A régi együtteseket szívesen 
hallgatom. 
Anikó:  Mióta dolgozik az iskolában? 
Gy: Úristen, 1987 óta.  
Anikó:  Szereti a matekot? 
Gy: Igen. Volt egy ırült ötletem, hogy matek szakra megyek, aztán 
idıközben ez változott, és azt gondolom, jól döntöttem, hogy mégsem 
mentem. 
Anikó : Melyik a kedvenc évszaka? 
Gy: A nyarat imádom. Nem kedvelem a sok ruhát, sıt kifejezetten fázós is 
vagyok, úgyhogy nem lelkesedem kifejezetten a télért. A nyarat a meleg 
miatt, a tavaszt a szépsége miatt kedvelem. 
 

Tanárnewzók: Gutási Anett és Gutási Anikó 

 
ORSZÁGOS FEDETTPÁLYÁS ÜGYESSÉGI ÉS GYORSASÁGI 

GÖRKORCSOLYA BAJNOKSÁG 
 

2010. február 20-án, szombaton kerül megrendezésre Röszke és Szeged közös 
szervezésében az országos fedettpályás ügyességi és gyorsasági görkorcsolya 
bajnokság röszkei fordulója. Az ország több városából (Szeged, Szombathely, 
Jászberény, Tatabánya, Kaposvár, Budapest) várunk versenyzıket profi és amatır 
kategóriákban. A verseny szüneteiben színvonalas programok (társastánc, néptánc, 
majorette fellépések) emelik a verseny kulturális színvonalát. A verseny részletes 
kiírása február 8-tól lesz megtekinthetı a település oktatási és kulturális 
intézményeiben (Iskola, Óvoda, Mővelıdési Ház). 

 
 
 

Kiváló minıségő, 
 termelıi ALMA ELADÓ! 

 
Minden szombaton 7-10-ig 

 

 a József Attila utcai hőtıháznál 
 

4 fajta alma közül kedvezményes áron 
 

válogathat. 
 

V á r j u k  v á s á r l ó i n k a t !  
 

 
 

 

A Röszkei Sporthorgász és Természetvédı Egyesület 
 

2010. február 27-én 18 órától 
 

HORGÁSZBÁLT 
 

rendez a röszkei mővelıdési házban, melyre tisztelettel 
meghívja Önöket! 

 
Zene: Vajdasági Nefelejcs Együttes 

 

Tombola! 
Menü:  
� Szegedi halászlé 
� Sülthal 
� Sült csirkecomb 
� Petrezselymes burgonya 
� Savanyú uborka 
� Desszert 

 
Belépı ára: 4.800 Ft/fı, mely az 

italfogyasztást is magába foglalja. 
 

Jegyek kaphatók: Macsek Kisállateledel 
és Horgászboltban, valamint Varga 

Irénnél (Röszke, Rákóczi u. 36.) 
 

Jöjjenek és mulassunk együtt a 
Röszkei Horgászbálban! 

 
Elnökség nevében: 

Magyari László elnök 
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Állami horgászvizsga Röszkén 
 
A Röszkei Sporthorgász és Természetvédı Egyesület 2010. február 17-én 16 órai kezdettel állami horgászvizsgát szervez 
a Röszke, József Attila u. 20. sz. alatti székhelyén. Vizsgadíj 1.000 Ft/fı, mely a vizsgabizonyítvány árát is magába foglalja. 
Jelentkezni lehet a Macsek Kisállateledel és Horgászboltban nyitvatartási idıben Fazekas Tibornál, valamint ügyfélfogadási 
idıben a vizsga helyszínén. 
 

Ingyenes vizsgára való felkészítést tartunk 2010. február 16-án 17 órától a vizsga helyszínén.  
 

Elnökség nevében:       Magyari László 
elnök 

 
 
 

A közbiztonság ırzıi 
 
Január 15-én a mővelıdési házban volt a Röszkei Polgárır Egyesület évzáró 
közgyőlése. Az elmúlt esztendı a „Kistelepülések biztonságának éve” volt. E 
kihívásnak igyekezett is megfelelni a 26 fıs röszkei polgárır csapat. A 
település közbiztonságának megırzéséért igen sokat tett az egyesület. 7000 
órát töltöttek szolgálatban s ezidı alatt közel 20 ezer km-nyi utat gurultak a 
szolgálati autó kilométer számlálója szerint és igen sok helyen elıfordultak, 
ahol a szükség azt megkívánta. 
Sportrendezvényeket, összejöveteleket biztosítottak. Az iskolával kötött 
megállapodás értelmében szeptember 1-jétıl október 15-ig 132 órában 
közös szolgálatot teljesítettek a helyi rendırökkel. A Föld Napján a helyi 
horgász egyesülettel, a természetvédı klubbal, az iskola diákjaival és 
tanáraival szemétgyőjtési akcióban vettek részt. A Kihívás Napján a 
családsegítıkkel, rendırökkel és az iskolával közösen sportnapot rendeztek. 
Az egyedül élı idıs emberek és a problémával küszködı családok 
segítésében, ügyes-bajos dolgaik intézésében is részt vállalt olykor-olykor a 
csapat. Szolgálati kocsijukkal álltak a rendırök és családsegítık rendelkezésére, mikor azt a szükség megkívánta. Mindenszentek és a Halottak napi 
megemlékezések idején 5 napon keresztül két fıs szolgálatok váltották egymást. Postai nyugdíj kifizetések alkalmával is két ember teljesít szolgálatot 
rendszeresen a nyitást megelızı és az azt követı órákban. Avartüzek, közúti balesetek alkalmával a forgalom elterelésében a rendıri munkát 
segítették, a határrendészekkel több mint 300 óra közös szolgálatot teljesítettek. A 2009-es évben összesen 78 határsértı felbukkanását jelezték a 
határrendészeknek és segédkeztek is legtöbbjük elfogásában. A napi kapcsolatnak köszönhetıen sikeres az együttmőködés a röszkei rendırırs 
személyi állományával is. Velük 192 alkalommal 520 órányi közös szolgálatban vettek részt. 

A Szerbiával közös schengeni határszakaszon tavaly 6 millió utast ellenıriztek. 
7 ezer személy úgy határozott, hogy nem a legális, a rendes utat választja és 
illegális határátlépéssel próbálkozott. Kétharmaduk Röszke térségében. A 
lakosság és a polgárırség helyismerete, segítıkészsége igen fontos szerepet 
játszott az esetek felderítésében és a határsértık elfogásában. Éberhardt 
Gábor alezredes a határrendészettıl és Varga Zoltán rendırszázados a helyi 
rendırırs parancsnoka, hozzászólásaikban a köszönetnyilvánítás mellett 
elismerıen nyilatkoztak a helyi polgárırök és a község lakosságának pozitív, 
emberi hozzáállásáról és a társszervezetekkel való napi kapcsolatokról, melyek 
nagyban elısegítették a hatékony munkát. A Vám és Pénzügyırség is 
elégedett a csapattal. A röszkei polgárırök cigarettacsempészek, kábítószer 
csempészek lefülelésekor hatósági tanúként vettek részt. 
A röszkei polgárıröket az élenjárók között tartják számon az Országos és a 
Megyei Polgárır Szövetségben is, amely szervezetek a minisztériummal 
egyetemben úgy döntöttek, hogy az erkölcsi elismerés mellett anyagi 
támogatással is hozzájárulnak a vidéki polgárır egyesületek mőködéséhez. Az 
általuk meghirdetett pályázaton a röszkeiek is pénzhez jutottak. Perlakiné Ács 
Marika és Szécsi Andrea Teleház munkatársak segítıkész, türelmes 

munkájának, szakértelmének köszönhetıen 300 ezer forinttal gyarapodott a helyi polgárırök számlája. 
A magánszemélyek adójának 1%-a 296.206 Ft bevételt jelentett, amiért külön köszönet. Borbásné Márki Márta polgármester asszony a helyi 
önkormányzat nevében, - megköszönve a polgárırök elmúlt évi sikeres, a lakosság biztonsága érdekében végzett áldozatos munkáját-, ígéretet tett arra, 
hogy a tavalyihoz hasonlóan, mőködési költségeik az idei évben is biztosítottak és székházuk fenntartási költségét is átvállalja az önkormányzat, mint 
ahogyan a 2009-es évben is így volt. Nem csak a polgárırök munkáját, hanem családtagjaik megértését és türelmét is megköszönte a polgármester 
asszony. Azokét, akik megteremtették a békés, nyugodt hátteret ahhoz, hogy a polgárırök önként vállalt, áldozatos feladataikat méltóképpen 
végezhessék. 
A közgyőlés végén eredményes munkájukért Széll György, Lajos Ferencné, id. Fodor László, Tombácz István, Megyeri Zoltán, Kispéter Jenı, ifj. Fodor 
László, Magyari Béla, Turó István, Dobos Sándor és Keczeli Attila oklevelet és pénzjutalmat kaptak. 
A jóízően elfogyasztott vacsora után még sokáig poharazgattak, beszélgettek a vendéglátók családtagjaikkal és a meghívott vendégekkel. 
 
 

Turucz József 
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Igazi gondolat 
 
Feladványunk két fı 
sorában Vauvenargues 
(1715-1747) rövid élető 
francia író, moralista 
gondolatát olvashatják. 
 
Ez évi elsı számunk helyes 
megfejtése: „Annyit olvas-
tam a szesz és a 
dohányzás káros hatásáról, 
hogy elhatároztam, abba-
hagyom az olvasást” 
 

Szerencsés megfejtınk: 
SZÉLL LUKÁCS RÓBERT 

(Szegedi u. 3.) a 
Teleházban veheti át a 

jutalmát. 
 
Turucz József 

FALUSI SUTTOGÓ  
 
 

Röszke Község Képviselı  
Testületének lapja 

 

Eng. Szám: B/PHF/888/CS/92 
 

Szerkesztıség: 
6758 Röszke,  

Felszabadulás u. 84.  
Tel.: (62) 573-030 

 
 

Szerkesztıség vezetı: 
 Borbásné Márki Márta 

Tördelı szerkesztı: 
 Szécsi Andrea 

 

Nyomda: S-PAW Bt. 
 

6794 Üllés, Mezı Imre u. 7. 
 

Megjelenik havonta 
 1400 példányban. 
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HÍREK ÉS GONDOLATOK  
A PLÉBÁNIÁRÓL 
 
Anyakönyvi hírek: 
 

TEMETÉSEK: 
 

Január 13.: Kiss Józsefné Lázár Rozália (†2010. január 5., életének 80. évében) 
 

Január 28.: Márki Imréné Ördög Irén Hajnalka (†2010. január 12., életének 81. évében) 

 
HIRDETÉSEK: 
 

Februártól a plébániahivatal kedden, csütörtökön és pénteken tart 
nyitva 9 és 12 óra között. 
 

A házszenteléseket február hó folyamán a Felszabadulás utcában és 
József Attila utcától délre esı röszkei belterületen, valamint a 
külterületen (tanyavilág) végezzük. 
 

Február 13-án, szombaton 15 órai kezdettel tartja soron következı 
foglalkozását a plébániai családcsoport.  
 

Akik ebben az évben Röszkén szeretnének egyházi házasságot kötni, 
kérjük, jelezzék azt lehetıleg még február elsı felében a 
plébániahivatalban. 

 
Szentmiseszándékok irathatók a plébániahivatalban és a sekrestyében. 
 

2010-tıl az egyházi stóladíjak változtak! A csendes mise stóladíja 
1.200 Ft, az orgonás mise stóladíja pedig 2.000 Ft; a temetés stóladíja 
összesen: 20.000 Ft; az esküvı stóladíja: 20.000 Ft. 
 

Az egyházközségi hozzájárulás 18 év felett: 2.000 Ft/fı marad, mely 
befizethetı személyesen a plébániahivatalban vagy átutalással, az 
alábbi számlaszámra: 57400028-11065735; ill. fizethetı 
házszentelések alkalmával is. 

 
Felhívás RÖSZKEI lakosokhoz 

 

A Beretzk Péter Természetvédelmi Klub sikeres szakmai programjai 2010-ben 
 

Mottónk: „Senki sem követhet el nagyobb hibát, mint az, aki azért nem tesz semmit, mert csak keveset tudna tenni” (E. Burke) 
 
Egyesületünk programjairól a KÖZMEGAHALLGÁTON 
beszámoltunk, és a kértük a falu lakosságát, hogy kapcsolódjon be a 
mindenkit érint ı közösségi munkába. Sikeresen pályáztunk a 
Környezetvédelmi és Vízügyi Minisztériumhoz, "Röszke község 
környezetvédelmi programjának felülvizsgálata és fejlesztése" címő 
programmal, a támogatási szerzıdést már megkötöttük, a K-36 -09 - 
00029W számú dokumentum szerint. Kezdıdhet a munka. Egyesületünk 
a település elsı környezetvédelmi programját 2003-ban készítette. Az 
azóta eltelt változások és újabb problémák indokolják a program 
megújítását. Ehhez a munkához kérjük a lakosság véleményét, kéréseit, 
elképzeléseit, javaslatait arról, hogy hogyan fejlıdjön a következı 
években a településünk, mire van szüksége a közösségnek ahhoz, hogy 
élhetı legyen, mindenki megelégedésére.  
Néhány gondolat a települési környezetvédelmi programról 
általában. A település környezetvédelmi programja; mindazon 
közügyek győjteménye, melyeknek közvetlenül köze lehet a környezeti 
érdekekhez. Elkészítését jogszabályok írják elı, így Az 
Önkormányzati törvény (1990.) illetve A Környezet védelmérıl szóló 
1995. évi LIII. törvény, a mely elıírja,  a települési környezetvédelmi 
program kidolgozását,  a környezetvédelmi szempontok érvényesítését a 
fejlesztések során, meghatározza a helyi önkormányzatok 
környezetvédelmi feladatait, és más hatóságokkal és társadalmi 
szervezetekkel való együttmőködést,  a környezet állapotának 
figyelemmel kísérését. Mindezeket a Nemzeti Környezetvédelmi 
Programmal összhangban kell kidolgozni. Az elkészült szakmai anyagot 
a képviselıtestület hagyja jóvá. 
A települési környezetvédelmi program készítésének célja: 
  - Segítségével az adott településen élık meg tudják oldani a 
legfontosabb helyi gondokat, 
  - Megvalósításával országos és regionális szinten is javítani tudnak a 
környezet állapotán, 
  - A település környezet állapotának feltárása annak érdekében, hogy az 
alapállapotot megismerve a környezeti értékeket és a meglévı 
környezeti problémákat, a konfliktusokat meghatározzák és a rendezési 
terv készítéséhez is felhasználhassák. 
  - A helyzetelemzés (környezeti leltár) segíti vele párhuzamosan 
készülı rendezési terv készítıit a környezeti értékrend érvényesítésében. 
  - Segítse az önkormányzat rendeletalkotását, a környezet – és 
természetvédelmet érintı feladatok megfogalmazását. Pl. a helyi 
jelentıségő természeti értékek védetté nyilvánításában, a helyi 
jelentıségő természeti érték megóvásában, ırzésében, fenntartásában, 
bemutatásában, és helyreállításában, a helyi zaj- és rezgésvédelmi 
szabályok megalkotásában, a rendkívüli levegıtisztaság –védelmi 
intézkedési terv megalkotásában, az avar és kerti hulladékok égetésére 
vonatkozó szabályok megalkotásában, az önkormányzati 

környezetvédelmi alappal való rendelkezés megalkotásában. 
Elengedhetetlen, hogy a helyi közösség érdekcsoportjai között 
konszenzus alakuljon ki a problémák és a megoldások meghatározása 
folyamán.  
AZ ALÁBBI FELADATOK ELVÉGZÉSÉRE, A KÖZÖS 
MUNKÁBA HÍVJUK ÉS VÁRKUK A FALUNK LAKOSAIT:  
  - A környezeti problémák elemzése, információk győjtése 
  - A környezetvédelmi célkitőzések összeállítása, 
  - A helyi feladatok sorrendiségének megállapítása, 
  - A szükséges eszközök meghatározása, 
  - Az eredmények egyeztetése más önkormányzatokkal, a 

környezetvédelemért felelıs hatóságokkal, a helyi gazdaság 
képviselıivel, és a lakossággal, 

  - A végrehajtás és annak ellenırzése, 
  - Értékelés és visszacsatolás. 
A munkába bekapcsolódni szándékozók jelentkezését várjuk, saját 
cím megjelölésével, a következı elérhetıségeken: tel.: 62/273 012, 
Tel./fax: 62/273-556, E-mail: kornyezetved@roszkenet.hu, Web:  
http://www.termeszetvedo.roszkenet.hu február 24-ig. 
A munka indításakor tartunk egy közös megbeszélést a feladatokról, 
melynek idıpontjáról és helyérıl minden kedves érdeklıdınek 
küldünk értesítést. 
Megalakítottuk az egyesület munkacsoportját: Sára Endréné, Fülöp 
Pál, Ladányi Zsuzsanna, Korda Renáta, Magyari László, Deák József 
Áron, melyhez mindenki csatlakozhat, várjuk a jelentkezıket. 
Örömmel tájékoztatjuk a lakosokat további sikereinkrıl: "Az én 
falum az enyém" címő programunkkal, melyet szintén a 
Környezetvédelmi és Vízügyi Minisztérium támogat, a K-36-09-
00018H számú szerzıdés szerint, a tanyai óvodával szemben lévı 
játszóteret tudjuk rendbe tenni, valódi közösségi térré alakítani. Itt 
üzemel majd „A Kancsal tanösvény állomásunk” információs 
központja. „Tájváltozások értékelése különbözı természeti 
adottságú területeken” címő programunkat a Nemzeti Civil Alap 
Európai Integrációs Kollégiuma támogat a NCA-NK-09-F-0009 számú 
szerzıdés szerint. A programban a testvértelepüléseinkkel 
együttmőködve értékeljük a településeink és környezetében az elmúlt 
évtizedben bekövetkezı tájváltozásokat. Az eredményeket 
kiadványban megjelentetjük és közösségi rendezvényen minden 
településen bemutatjuk A programban közremőködnek Oromhegyes 
(Vajdaság) és St. Pierre de Trivisy (Franciaország) természetvédıi. 
Különös jelentısége van ennek a programnak, mert a röszkei 
bemutatón fogjuk ünnepelni a francia testvértelepüléssel meglévı 
testvérkapcsolatunk 10. évfordulóját. 
 

Sára Endréné elnök 

Röszkei Római Katolikus Plébánia 
6758 Röszke, Felszabadulás u. 89., Tel. 62/273-260; 30/359-1050, 

 Web: plebaniahivatal.roszkenet.hu,  e-mail: roszkeplebania@citromail.hu 
Irodai nyitva tartás: kedd, csütörtök, péntek 9-12 óra között 
Szentmisék: kedd-szombat: 17 óra; vasárnap: 9 és 17 óra 
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SPORTKÖRI HÍREK  

 
 

A Röszkei Sportkör 2010. január 29-én tartotta meg közgyőlését, az ott 
elhangzottakról szeretnénk tájékoztatni a kedves olvasókat! 
Napirendi pontok:  

1./ A Röszkei Sportkör 2009. évi beszámolója  
Labdarugó szakosztály vezetıjének beszámolója    
Kézilabda szakosztály vezetıjének beszámolója 
Kick-box szakosztály vezetıjének beszámolója 
Lövésszakosztály vezetıjének beszámolója 
Sakkszakosztály vezetıjének beszámolója 

2./ Egyebek 
 

Horváth Béla köszöntötte a Röszke SK szavazati joggal rendelkezı 36 fı 
létszámban megjelent tagjait, majd a jelenléti ív alapján megállapította, hogy a 
közgyőlés határozatképes. A napirend ismertetése után átadta a szót Papdi 
László labdarúgó/kézilabda szakosztályvezetınek. 
 

Papdi László: A labdarúgó és a kézilabda szakosztály nevében köszöntötte a 
megjelenteket, majd a labdarúgó szakosztály helyzetének ismertetésével 
megkezdte a beszámolóját. A labdarúgás legifjabb tagjai a NUPI program 
keretein belül ismerkednek a sportággal, ez az 5-11 év közti gyermekeket 
jelenti. A gyermekek létszáma adott, hozzávetılegesen 25 fı áll rendelkezésre, 
köztük néhány igen ügyes fiatallal. Fejlıdésük folyamatos, az elmúlt néhány 
verseny alkalmával pozitív visszajelzést kaptunk a szereplésükkel 
kapcsolatban, ezért köszönet illeti Luxné Fodor Szilvia tanárnıt és edzıt, 
valamint az igen lelkesen támogató szülıi közösséget. Serdülı korosztályban 
eddig létszámhiány miatt a zákányszéki fiatalok képviselték Röszke színeit. Ez 
sajnos több anyagi terhet ró ránk, mintha saját fiataljaink játszanának. Most 
talán lenne annyi sportolni vágyó ifjú, hogy ki tudnánk állítani egy csapatot, 
azonban edzıt még nem sikerült melléjük találnunk, erre a posztra várunk 
ambiciózus edzık jelentkezését. Ifjúsági csapatunk trénere Sztuparity József, 
aki összefogja ezt a csapatot és folyamatos csapatépítése miatt külön köszönet 
jár neki. A csapat egyébként a középmezıny végén áll a tabellán, de 
szereplésük az elsı csapatban a sérülteket helyettesítı játékosaik visszatértével 
tovább javulhat. A Röszke II. csapata jelenleg a népszerő Legenda-kupában 
szerepel. Tartalékcsapatként ingyen használják a pályát, egyébként 
önköltségen mőködnek. A Röszke I. immár 12 éve a Megyei I. osztályban 
vitézkedik, ahol már kétszer sikerült a dobogón végeznie. Sajnos a jelenlegi 
állapotban csupán a bentmaradás a cél. Amennyiben sikerül a téli szünetben 
megfelelıen erısítenünk, akár egy jó középcsapattá is válhatunk. 
A szövetséggel kapcsolatos hír, hogy a Csongrád Megyei Szövetség 
mandátuma lejárt, ezért vezetıt kell választani. Hárman indulnak a vezetésért: 
dr. Talpai László, Bodó Imre, Bakai Csaba. Szeretnék megkérni mindenkit, 
hogy akinek van javaslata a választást illetıen, az legyen kedves megosztani 
velem ötletét, véleményét. 
 

A kézilabda szakosztály nevében elmondta, hogy csapat a városi bajnokságban 
játszik, ahol a meghatározó csapatok közé tartozik. İk hetente egyszer 
térítésmentesen használják a sportcsarnokot, egyébként teljesen önköltségen 
mőködnek. 
 

Horváth Béla: Megköszönte a beszámolót, a vezetıség, valamint a csapatok 
munkáját. Sajnos a labdarúgásban egyre kevesebb a röszkei, de az utánpótlás 
neveléssel talán lesz remény ezen javítani. Arra kérem a labdarúgó szakosztály 
tagjait, hogy mindenki szívvel-lélekkel harcoljon a röszkei színekért, és a 
minél jobb eredményekért 
 

Borbásné Márki Márta: Szeretném megköszönni a tisztes helytállást, a 
vezetıség és a csapat munkáját, valamint sok sikert kívánok az elkövetkezendı 
munkához. 
 

Horváth Béla: a kick-box szakosztálynak adta meg a szót. 
 

Toma Gergely: Csonka Imre úr lemondását követıen szívesen vállaltam a 
kick-box szakosztály vezetését. A tavalyi év értékelésére szeretném felkérni 
Szabadi István edzı urat, aki a szakosztály szakmai irányítója is. 
 

Szabadi István: A szakosztály 20-22 fıbıl áll, akik egy kivételével mind 
röszkei tagok. Sikeres versenyzıkkel büszkélkedhetünk, számos szép 
eredménnyel. Csapatunk nagy része kezdıkbıl áll, akik megfelelıen fejlıdnek. 
A célom, hogy a sportágat tömegsport jelleggel mőveljük. Szeretnék minél 
több embert becsalogatni az utcáról, hogy ezt a mozgáskultúrát elsajátítsák, 
valamint élvezzék ezt a sportot. Jó látni, ahogy fiataljaink fejlıdnek, nem 
csupán fizikai értelemben, hanem jelentıs személyiségfejlıdésen is 
keresztülmennek. Végül szeretném megköszönni minden támogatónk 
munkáját. Mindenkinek szeretnék sikerekben és egészségben gazdag évet 
kívánni. 
 

Horváth Béla: Szabadi István lett a váltás után a vezetıedzı, akinek 
szeretném megköszönni a munkáját, hiszen jóformán egyedül szervezi a 
szakosztály életét. Az elnök átadja a szót a lövész szakosztálynak. 
 

Hódi János: Üdvözlöm az itt megjelenteket. A lövész szakosztály az 

utánpótlás területén nem áll túl jól, de alapvetıen fiatal a csapat. A lıtér 
gondozását a csapat tagjai saját maguk végzik, ezért külön köszönet jár 
Lovászi Zoltánnak, Kószó Ádámnak, valamint László Gábornak. Az 
edzésmunka a 2009-es esztendıben idıben elkezdıdött, rendben és 
fegyelemben lezajlott. Az idén több verseny elmaradása miatt 3 tornán vettünk 
részt. A röszkei versenyen csapatban az 1. és 3. helyen végeztünk, valamint 
egy egyéni 2. helyet szereztünk meg. A következı verseny Bordányban zajlott. 
Itt a csapat 2. és 3. helyet sikerült megszereznünk, továbbá egy 3. helyet, 
egyéniben. Az utolsó versenyre szintén Bordányban került sor, ahová csak egy 
csapattal neveztünk be, de a csapat 1. helyet sikerült megszerezünk, valamint 
egy egyéni 4. helyet. Az edzıi munkához az idei évtıl László Gábor és Kószó 
Ádám csatlakozik, amelyhez sok sikert szeretnék kívánni. Az idei évben 
szeretnénk a lıállásokat lefedni, hogy ne legyünk kitéve az idıjárás 
viszontagságainak az edzések, illetve versenyek alkalmával. A munkát részben 
támogatásból, részben tagdíjakból finanszírozzuk, a munkát pedig saját 
magunk végezzük el. A lıszer ára a magyar lıszer gyártásának befejeztével 
11-rıl 25 Ft-ra nıtt. Az MSSZ tagdíj 10.000 Ft., a licenc szintén 20%-kal 
emelkedett. A többi szakosztály számára szintén sikeres munkát kívánok! 
 

Horváth Béla: Elmondhatjuk, hogy a szakosztály számára a 2009-es év 
sikerrel fejezıdött be. Örvendetes és példaértékő, hogy a szakosztályt 100%-
ban röszkei tagok alkotják. Az elnök átadja a szót a sakk szakosztálynak 
 

Bartos Ferenc: A csapat a tavalyi évben az NB II. 6. helyén végzett. Az 
ifjúságiak eredménye a tavalyi évben elég kiegyensúlyozatlan volt, de ez az 
idénre sokat javult. A megyei bajnokságban csapatunk a 2. helyet érte el. 
Jelenleg elsı csapatunk az NB II. 4. helyén áll, a megyei bajnokságban 3 
csapatunk vitézkedik, ifjúsági csapatunk pedig megfelelıen fejlıdik. Pénzügyi 
helyzetünkben kisebb gondok néha voltak, de ezek mind megoldódtak. 
Összesen 1.940.000 Ft-ot költöttünk el tavaly, ebbıl 330.000 Ft volt az edzıi 
díjazás, 240.000 Ft-ba került a szombathelyi verseny, 200.000 Ft volt az 
ifjúsági csapatbajnokság Miskolcon, 800.000 Ft ment el az NB II-es csapat 
mérkızéseire, 75.000 Ft-be kerültek az idei játékos engedélyek. A megyei 
bajnokságra 150.000 Ft ment el, nevezési díjak több mint 100.000 Ft-ba 
kerültek. Szeretnék külön köszönetet mondani Kadnár Emilnek, Csúri 
Lászlónak, Vályi Péternek és Varga Lászlónak. Célunk minden csapattal az 
élmezınyben végezni, érmeket szerezni. 
 

Varga László: Két ifjúsági versenyzınk szerepelt a törökországi 
világbajnokságon, mind a ketten szép játékkal, várakozáson felül teljesítettek, 
ezúton szeretnék gratulálni nekik. 
 

Borbásné Márki Márta: Nagyon örülök, hogy a kick-box tömegsport jellegét 
kívánjátok egyelıre erısíteni, hiszen a tömegek sportolásra szoktatása nagyon 
fontos. Gratulálok az idei év sikereihez. A lövész szakosztály sikereihez is 
gratulálni szeretnék, a fejlesztéshez pedig sok sikert kívánok és én is 
megpróbálok minél több támogatást nyújtani. Szeretném megköszönni a sakk 
szakosztály munkáját, örülök a szép sikereknek. Ezen felül elismerésre méltó 
ez a tökéletes szervezés, ami nélkül nem valósulhatna meg ennek a 
szakosztálynak a mőködése, különösképpen az anyagiakra való tekintettel. A 
labdarúgó és kézilabda szakosztályoknak is köszönöm az idei évi munkáját. 
Minden sportolónak sok sikert kívánok az elkövetkezendı évhez! 
 

Horváth Béla: Elıször is szeretnék köszönetet mondani Borbásné Márki 
Márta polgármester asszonynak, aki mindenben segítséget nyújt nekem a 
munkám során. Köszönet illeti Papdi Lászlót, Toma Gergelyt, Hódi Jánost, 
valamint Bartos Ferencet, akik a szakosztályok mőködtetésében vannak a 
segítségemre. Szeretném megköszönni a támogatást szponzorainknak, Röszke 
Község Önkormányzatának, Maronka Zsoltnak, a Zebra Commerce Kft 
tulajdonosának, Dr. Tanács Imrének, a Kossuth Mg. Szövetkezet elnökének, 
Csomor Sándornak, a Dr. Reál Kft tulajdonosának, valamint Buzási Erikának, 
az Unilever Kft. igazgatójának. A labdarúgóktól azt szeretném kérni, hogy a 
kiesés réme megint ne fenyegessen minket, a Megye I-es szereplés jogát 
mindenáron ki kell harcolni, hiszen Röszkén igény mutatkozik egy ilyen 
osztályú csapat szerepeltetésére. A Röszke II. anyagilag független az 
egyesülettıl, viszont, díjmentesen használhatják a Benkóczy Béla Sporttelep 
teljes felszerelését. 
A kézilabdázók hobbi szinten játszanak, ezzel együtt elég jól szerepelnek a 
városi bajnokságban. Hetente egyszer ık is díjmentesen használják a 
sportcsarnokot. A kick-box szakosztály életében komoly változások álltak be. 
A szakosztály vezetését Toma Gergely vette át Csonka Imrétıl, az edzıi 
poszton pedig Papp Róbertet Szabadi István váltotta. Köszönjük a munkájukat, 
sok sikert kívánok nekik is a továbbiakban.  A lövész szakosztály életében az 
idei év fejlesztéséhez sok sikert kívánok, külön dicséretet érdemel, hogy a 
munkát önerı bevonásával szeretnék elvégezni. Bartos Ferenc 44 fıs 
szakosztály életét irányítja egyedül, a szponzorokat ı maga keresi fel, 
megoldja a szakosztály pénzügyi életét. A számukra megítélt támogatással 
nem élt. 
 

(folyt. a köv. oldalon) 
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A tavalyi évben a nyitó készletünk 738.953 Ft volt. Bevételeink a következık 
voltak: Röszke Község Önkormányzatától 3.585.000 Ft támogatás, jegybevétel 
118.000 Ft, egy százalékokból 173.392 Ft, pályázati pénz 100.000 Ft, 
magánszemély támogatása 5.000 Ft, NUPI program 90.000 Ft, kamat 3.690 Ft, 
ez összesen 4.075.082 Ft. Kiadásaink az alábbiak voltak: labdarúgás 3.435.000 
Ft, kick-box 81.340 Ft, lövészet 278.150 Ft, sakk 49.440 Ft, ez összesen 
3.843.930 Ft. 
Az év utolsó napján az átgondolt gazdálkodásnak köszönhetıen 800.000 Ft-ot 
kaptunk Röszke Község Önkormányzatától, amit ezúton is nagyon szépen 
köszönünk. Ebbıl az összegbıl 100.000 Ft, azonnal a szakosztályok 
rendelkezésére áll, a költségvetés elkészültéig. A Leader pályázat keretein 
belül pályázunk a Benkóczy Béla Sporttelep nézıtéri padjainak teljes 
felújítására, valamint eszközbeszerzésre a szakosztályok számára, úgy, mint 
futball labda, lövész szemüveg, spektív, kézvédı, lábvédı, valamint 
világítástechnika beszerzésére. A 2010. január 29-i egyenlegünk 898.193 Ft. 
Kapcsolatainknak külön köszönetet kell mondanunk, Röszke Község 
Önkormányzata és a Röszkei Teleház lehetıség szerint mindenben támogat 

minket. A Röszkei Polgárır Egyesület biztosítja a labdarúgó mérkızéseken a 
jegyárak beszedését. Az általános iskolával kitőnı a kapcsolatunk, Vlocskó 
Mihály igazgató úr és Luxné Fodor Szilvia tanárnı mindenben támogatja a 
sportolni vágyó fiatalokat. 
 

Horváth Béla: Egyéb hozzászólás nem lévén, megkérte a közgyőlés 
résztvevıit, hogy aki elfogadja a szakosztályonkénti beszámolót, az összesített 
pénzügyi és gazdasági beszámolót, az kézfeltartással szavazzon, majd 
megállapította, a közgyőlés egyhangúan /36 igen szavazattal/ elfogadta. 
 

2./ Napirend: Egyebek 
 

Horváth Béla: A Csongrád Megyei Labdarúgó Szövetség kéri a közgyőlést, 
hogy nevezze meg azt a személyt, aki a tisztújító közgyőlésen képviseli a 
Röszkei Sportkör érdekeit. Elmondta, hogy ezt a feladatot az elmúlt években 
Papdi László szakosztályvezetı végezte, és azt javasolta, hogy a közgyőlés 
erısítse meg Papdi Lászlót ebben a szerepkörben. A Sportköri közgyőlés ezt 
egyhangú /36 igen/ szavazattal elfogadta. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

RÉGI IDİK FOCISTÁI 
 
Az 1978. május 1.-jei Ruzsai Falunapok keretében 
megtartott kispályás focibajnokságon döntıbe jutott a 
képen látható röszkei ificsapat. 
 
Állnak balról jobbra: Horváth Géza, Toppantó Tibor, 
Barna Gábor, Dunai Károly, Toppantó Imre. 
 
Guggolnak: Toppantó Zoltán, Szakáll László, 
Sövényházi Sándor és Toppantó Károly. 
 

Turucz József 
 
  

FÖLDMÉRÉS!  
 
 

○ megosztások, telekhatár kitőzések, 
○ épületfeltüntetés, 
○ szolgalmi jog bejegyzés, 
○ mővelési ág változás, 
 

Elérhetıségünk: 
 

○ személyesen: Szeged, Pál u. 8/a  
                         (egyeztetett idıpontban!) 
 

○ telefon:     +36-30-218-8953 
○ fax:           62-424-404 
○ weboldal: www.infogeobt.hu  
○ email:       infogeo@vnet.hu    
○ levélcím: INFOGEO Földmérı Iroda,  
                    6724 Szeged, Pál u. 8/a 

 

 

Felnıttképzés – Szaktanácsadás – 
Pályázatkészítés egy helyen 

 
Van egy cég Szegeden, amely mind három szakterületen - Felnıttképzés – 
Szaktanácsadás – Pályázatkészítés terültén segíteni tudja 
mezıgazdasági termelıket, ez a Csongrád Megyei Agrár Nonprofit 
Közhasznú Kft. Jogelıdjét a Csongrád Megyei Agrárkamara alapította 
1996-ban.  

 
 

Akkreditált feln ıttképzési intézményként szakmát adó tanfolyamok 
keretében Aranykalászos gazda, Mezıgazdasági vállalkozó, és 
Mezıgazdasági technikusi, Mezıgazdasági erı-, és munkagépkezelı 
képzéseket szervezünk. Hatósági képzésként 80 órás növényvédı 
tanfolyamokat, „T” kategóriás traktorvezetıi tanfolyamokat ajánlunk. Ezen 
kívül saját nyilvántartott és akkreditált tanfolyamaink is vannak, 
melyekhez tananyagokat is készítünk. Mindezeken túl aktuális kérdésekben 
információs napokat is rendezünk (megújuló energia, élelmiszerbiztonság, 
stb.) 
 
 

Agrár- és Vidékfejlesztési Program Központként (AGROVIK), Területi 
Szaktanácsadási Központként támogatott mezıgazdasági szaktanácsadás 
kertében pályázatfigyelést, pályázatkészítést (Pl. fiatal mezıgazdasági 
termelık elindítása, beruházások a növénytermesztésben, 
állattenyésztésben, kertészetben, erdészetben, turisztika, hitelpályázatok, 
stb.) nyújtjuk szolgáltatásként a hozzánk fordulóknak. Sokszor gondot 
okozhat a megnyert pályázat, vagy projektek lebonyolítása, projekt 
elszámolása, közbeszerzések lebonyolítása, mely kérdésekben szintén 
rendelkezésre állunk képzett tanácsadóink segítségével. 
 
 

Felvállalunk: talajmintavételt, akkreditált laboratóriumi vizsgál atot 
(talajvizsgálat, levélanalízis) tápanyag-gazdálkodási terv készítését, 
területmérést, EOV koordináták kijelölésével, földhasználati terv 
készítését, Gazdálkodási napló vezetését, kifizetési kérelmek 
benyújtását, éves monitoring jelentés elkészítését, egyéb, szükséges 
nyilvántartások vezetését. 
İstermelık, vállalkozók, társas vállalkozások adóbevallásának 
elkészítését is vállaljuk. 
 
 

2010-ben részt veszünk más képzı intézmények támogatott kötelezı és 
ajánlott képzéseiben oktatóként, szervezıként. Ilyenek pl. Beruházások 
állattenyésztésben, növénytermesztésben, kertészetben, fiatal 
mezıgazdasági termelık elindítása, és NATURA 2000 gyepgazdálkodás, 
AKG, stb.  
 

Önköltséges Aranykalászos Gazda és Mezıgazdasági technikusi 
képzést indítunk, melyeket ajánljuk azoknak, akik mg végzettséget 
kívánnak szerezni, vagy pályázati elıírásoknak kívánnak megfelelni. Ha 
pályázat beadásához elıírás a mg. végzettség, és a pályázat beadása elıtt 
akarja azt megszerezni, felhívjuk figyelmét, hogy UMVP pályázatok 
esetében nem lehet támogatott képzésen részt venni, csak önköltségesen.  

 

Kérem, vegye igénybe szolgáltatásainkat! 
 

További információ: Seprenyiné Erdei Gizella 
Csongrád Megyei Agrár Nonprofit Kft.  

6722 Szeged, Kossuth L. sgt. 17. 
tel.: 62/551-000, Fax: 62/551-001, Mobil: 30/303-45-17 

Honlapjainak: www.gazdaportal.hu,   http://www.alfoldkincse.hu/,     
www.agrotest.hu 

 


